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Културно наследство. 60% от тях са в добро състояние 

В Бургас близо 250 са архитек 

Нов паркинг в „Зорница“ предлагат съветници

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

В Бургас има 241 сгради 
със статут Архитектур-
но културно наследство, 
а 60% от тях са  в добро 
състояние. Това стана 
ясно по време на Real Estate 
Business Forum на Imoti.net, 
където специален гост 
беше главният архитект 
на Бургас, д-р арх. Тихомир 
Райчев. На срещата той 
отбеляза засилването на 
интереса към осъзнаване 
на значимостта на тези 
емблематични къщи и же-
ланието за тяхното рено-
виране и опазване.

„Много хора вече пътуват 
и виждат какво е отноше-
нието в чужбина към та-
кива сгради и оценяват 
значението им за духа на 
съответния град“, допълни 
архитектът. 

Последен пример за това 
е архитектурният ансам-
бъл в центъра на Бургас – на 
ъгъла на улиците „Апостол 
Карамитев“ и „Александров-
ска“, известен като Къща-
та на Презенти. 

Заснемане на конструк-
цията – вътрешна и външ-

Мащабен ремонт за 
Стоматологията

30 000 лева за осветление ще се отделят за „Възраждане“

Главният архитект на региона представи какво е състоянието 
на сградите по време на форума на Imoti.net

Красиви архитектурни сгради на ул. Богориди
Сградата на „Презенти“

Започна ремонт на Об-
щинския дентален център 
на ул. „Александровска“. 
Дейностите по обновле-
нието се очаква да продъл-
жат около 10 месеца, но 
това няма да попречи на 
работата на Стоматоло-
гията.

Проектът предвижда 
основен ремонт, включи-
телно на вътрешните 
инсталации и въвеждане 
на мерки за енергийна 
ефективност. Целта е 
класът на енергопотреб-
ление да се повиши до клас 
„А“. На покрива ще бъде 
изградена и фотоволта-
ична система за собстве-
ни нужди. На последния 

етаж на сградата ще бъде 
създадено пространство 
за обучения с просторна 
зала и възможност за 
срещи, което ще подпо-
могне намеренията на 
Община Бургас за получа-
ването на акредитацията 
на центъра за обучителна 
институция.

След края на ремонта е 
предвидено обособяване 
на детски дентални каби-
нети на първи етаж на 
сградата, както и на спе-
шен кабинет. Денталният 
център покрива целия 
спектър от дентални 
услуги в извънболничната 
стоматологична помощ.

Нов уличен паркинг да се 
изгради в бургаския комплекс 
„Зорница“. Това предлагат 
общинските съветници адв. 
Христина Хаджиатанасова и 
арх. Дилян Георгиев от ПП/ДБ. 
Съоръжението трябва да се 
намира до ДГ „Звездица-Зорни-
ца“ и е за около 30 паркоместа. 
Очакваната стойност за из-
граждането му е между 300-350 
хил. лева. 

В Комисията по устройство 

на територията единият от 
вносителите – арх. Георгиев, 
защити предложението им. 

„Трудно е паркирането в 
този район и затова изграж-
дането на уличен паркинг ще 
помогне много. Имало е три 
проекта през годините за съ-
щото място, като това, което 
предлагаме с колегата адв. 
Хаджиатанасова е на 98% съ-
щото като последната идея, 
която Община Бургас е имала. 

Всеки град, който се развива, 
има нужда от изграждане на 
такава инфраструктура. За-
пазва се високата растителност 
и се осигуряват 30-ина парко-
места“, заяви той и добави, че 
включително ще има и места 
за трудноподвижни хора. 

Подробният устройствен 
план за имота частна общинска 
собственост е част от улична 
регулация. Георги Манев попи-
та дали не са мислили да пред-

ложат многоетажен паркинг 
на мястото, а Бенчо Бенчев – 
подземен. Заместник-кметът 
инж. Чанка Коралска обясни, че 
габаритите на подобни съоръ-
жения не съответстват за 
предложения терен. 

Комисията прие докладната, 
която ако и на сесия бъде гла-
сувана положително, средства-
та ще бъдат заложени в Бюджет 
2025 на Община Бургас.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

30  000 лева за освет-
ление ще бъдат отделе-
н и  в  Б ю д ж е т  2 0 2 5 
конкретно за определе-
ни улици в бургаския 
комплекс „Възраждане“. 
Предложението е на 
общинските съветници 
адв. Христина Хаджиа-
танасова и арх. Дилян 
Георгиев и бе прието в 
заседанието на Комиси-
ята по устройство на 
територията. 

Предложението цели 
подобряване на сигурнос-
тта и условията за 
придвижване в някои 
части от комплекса, 
където към момента 
липсва или има нерабо-
тещо улично осветление.

Конкретно по ул. „Лю-
бен Каравелов“ между 
улиците „Патриарх Ев-
тимий“ и „Шейново“ 
трябва да се поставят 
4 нови осветителни 

стълба на стойност 
10  000 лева. Отново по 
„Любен Каравелов“ , но в 
частта ѝ между „Шей-
ново“ и „Христо Ботев“ 
следва да се монтират 
3 стълба, което ще 
струва 7500 лева.

Различни междубло-
кови пространства 
между улиците и буле-
варди „Александровска“, 
„Сан Стефано“, Стефан 
Стамболов“ и „Цар Са-
муил“ ще бъдат по-добре 
осветени с още 5 нови 
стълба на стойност 
12 500 лева.

„Всеки развиващ се 
град трябва да отговаря 
на основните изисквания 
за безопасност и сигурно 
придвижване по улиците. 
Това е ключово за качест-
вото на живот на граж-
даните и развитието на 
общината“, посочи арх. 
Георгиев в заседанието 
на комисията и обясни, 
че сигналите са получи-

ли от граждани и зато-
ва са инициирали изгот-
вянето на докладна 
записка.

Георги Маринчев до-
бави, че в Бюджет 2025 
има още средства, зало-
жени конкретно за ос-

ветление в различните 
квартали и комплекси 
на Бургас.

Предстои предложе-
нието да бъде гласувано 
и на сесия на Общински 
съвет – Бургас.

Едно от местата с нужда от осветление, според вносители-
те, е градинката до ОДМВР-Бургас

ФОТО: GOOGLE MAPS
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Бургас е първият в страната град със студентски гвардейски отряд

турните сгради-емблеми 
на, на емблематичната 
сграда бе извършен преди 
дни от инженерен и стро-
ителен екип. След това 
сградата отново бе покри-
та. Тепърва ще започне 
изготвянето на проект, 
който да бъде внесен в 
НИКНИ, научи „Черномор-
ски фар“ от един от соб-
ствениците на сградата 

– Стойчо Христев. Едва 
след одобрение ще тръгне 
същинската реставрация. 

В началото на май той 
обяви, че предприема спеш-
ни мерки по обезопасяване 
на една част от архите-
ктурния ансамбъл, в която 
съпругата му е собственик. 

Къщата, в която е сни-
ман „Опасен чар“ и е отся-

дал Фердинанд, е архитек-
т у р е н  п а м е т н и к  н а 
културата от местно 
значение, руши се от го-
дини, част от собствени-
ците ѝ нехаят, но взимат 
на ем и о т тъ рг ов ски 
обекти.

В началото на годината 
Община Бургас обяви, че 
предприема спешни мерки 

за обезопасяване на района 
около сградата, след като 
от фасадата паднаха ня-
колко големи отломки. 
Зданието се намира на 
оживено място в центъра 
на града.

Единият от собстве-
ниците е активен и е за-
почнал укрепване в запад-
ната част, заяви пред 

„Черноморски фар“ 
главният архитект на 
Община Бургас Тихомир 
Райчев.

Движението около 
къщата обаче предиз-
вика куп интерпретации 
в публичното простран-
ство. Засега гръмки 
заглавия като това, че 
започва ремонт, ще 
трябва да поизчакат, 
докато не се одобри 
проектът и не се даде 
строително разрешение.

По време на форума 
Арх. Васил Дончев от 
своя страна сподели, 
че любимото му място 
в Бургас е улица „Алеко 
Богориди“, поради своя 
най-запазен и автен-
тичен вид. 

„Нашето архитектур-
но студио има реализира-
ни проекти там и сме се 
стремили да запазим ав-
тентичния дух на сгради-
те архитектурно наслед-
ство“, посочи той.

По думи на Николай 
Господинов, специалист 
и управител на агенция за 
недвижими имоти, и Ан-
желика Ковалева основен 
фактор, който движи 
пазара на жилища в момен-
та, е увеличаването на 
доходите на българите, 
но цените на новото стро-
ителство сериозно се 
отразяват на цените на 
старото строителство. 

„Купувачи на жилища в 
областта са не само бъл-
гарски граждани, но и ру-
скоезични граждани с евро-
п е й с к и  п а с п о р т и ,  и 
граждани на Израел. Укра-
инските граждани от 
наематели вече са не само 
купувачи на жилища, но и 
инвеститори, и колеги 
брокери на недвижими 
имоти“, заключи Андже-
лика Ковалева.По малките улички встрани от „Богориди“ може да се видят и красиво обновени имоти

Това е една от най-стари-
те жилищно-търговски 
сгради в Бургас. Неин соб-
ственик е бил богатият 
търговец и банкер Исакучо 
Презенти. Строена е около 
1870 г., а през 1885 г. е била 
преустроена от Рикардо 
Тоскани. Тогава партерът е 
превърнат в модерен за оно-
ва време магазин, а жилищ-
ният етаж – съобразно но-
вите изисквания за живеене. 
Сградата е в духа на сецеси-
она, с използване на неокла-
сицистични форми. Къщата 
е с богато пластично камен-
но третиране – пиластри и 
колони с коринтски капите-
ли, фризове, ажурни балкон-
ски парапети, конзоли, 
подпиращи главния корниз, 
атики и триъгълни лоджии. 
Избрана е в нея да отседне 
цар Фердинанд при посеще-
нието си в Бургас. През 1984 
г. режисьорът Иван Андонов 
я използва и за снимките на 
част от българския филм 
„Опасен чар“ с Тодор Колев и 
Невена Коканова.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Бургас официално е първият 
град в страната със студент-
ски гвардейски отряд. На офи-
циална церемония на площад 
„Св. св. Кирил и Методий“ той 
получи бойното си знаме. Фор-
мированието е към Бургаски 
държавен университет „Проф. 
д-р Асен Златаров“, а с тях пред 
катедралата се подредиха и 
ученическите отряди от Бур-
гас, Айтос и Поморие. Събити-
ето е под патронажа на прези-
дента Румен Радев.

Официалните гости бяха 
заместник-министърът на 
МОН Таня Михайлова, съвет-
никът на президента Илия 
Милушев, народният предста-
вител Росица Кирова, област-
ният управител на Бургас 

Владимир Крумов, кметът на 
община Бургас Димитър Нико-
лов, д-р Денислава Ангелова, 
председател на Сдружение 
„Младежки гвардейски отряди“, 
полк. Кънчо Иванов, командир 
на националната гвардейска 
част, ректорът на БДУ „Проф. 
д-р Асен Златаров“ проф. Хрис-
то Бозов, президентът на БОК 
Весела Лечева, преподаватели, 
общественици и др.

Бургаското духовенство, 
водено от Сливенския митро-
полит Арсений освети знамето.

„То е символ на държавност-
та. И онези, които са ни заве-
щали да пазим символите на 
нашата нация, един от които 
е и гвардейското знаме, ни за-
дължава да бъдем предани па-
триоти, верни чеда на Майка 
България. И нека не забравяме 
завета на патрона на нашата 

Алма матер Асен Златаров, 
който казва: да имаме любов 
към историята, любов към 
труда и любов към истината“, 
заяви Негово Високопреосве-
щенство.

Полк. Иванов покани офици-
алните гости заедно да забият 
по един пирон в дръжката на 
знамето, след което той го 
връчи на знаменосците.

„За нас е чест, че днес пред 
нас са нашите възпитаници – 
първият гвардейски студент-
ски отряд. Той е символ на 
чувството за чест, дълг и 
достойнство на нашия универ-
ситет. Войнските ритуали и 
церемониите са символ на едни 
от най-важните качества на 
нашия народ, с които той е 
оцелял през вековете. Войски-
те на българските царе, Опъл-
чението, чак до наши дни, къ-
дето тук с нас са гвардейската 
част, представителния гвар-
дейски духов оркестър, учени-
ческите гвардейски отряди от 
Бургас, Айтос и Поморие и 
първият за страната студент-
ски гвардейски отряд – на 
Бургаски университет „Проф. 
д-р Асен Златаров“. Нашите 
студенти показват, че са пър-
воприемници на най-доброде-
телните качества на българския 
народ, който никога не е поз-
волил да бъде заличен, не е 
предал своята вяра и не е поз-
волил да бъдат пленени бойни 
знамена. Уважаеми, гвардейци! 
Днес Вие получихте Вашата 
светиня! Пазете го чисто и 
неопетнено за слава, дълг, чест 

и достойнство за университе-
та, Бургас и нашата мила ро-
дина Майка България!“, заяви 
проф. Бозов.

Кметът Димитър Николов 
изтъкна, че е чест и привилегия 
Бургас да е първият град със 
студентски гвардейски отряд.

„Гвардейците олицетворя-
ват човешките ценности на 
смелост, сила, морал и за нас е 
важно да показваме на по-мла-
дите наши съграждани тези 
примери в живота. Това е при-
мер на държавност, ред, пра-
вила и законност. Искам да 
благодаря и на учениците от 
Бургас, Поморие и Айтос, че 
първи протегнаха ръка за тази 
инициатива. Като кмет зая-
вявам, че вие ще бъдете неот-
лъчна част от всички прояви 
на нашия град и мисля, че с чест 
и достойнство ще се справите 
с тази важна задача. Надявам 
се и останалите университети 
в България да последват този 
добър пример, защото той 
само може да ни вдъхновява“, 
каза градоначалникът.

Думата взе и полк. Кънчо 
Иванов:

„Знамето не е парче плат. 
То е символ на дълг, чест и 
принадлежност. То е знак на 
обединение и приемственост. 
С него приемате не само сим-
вола, но и завета да бъдете 
пример за дисциплина, достойн-
ство и родолюбие. Да спазваме 
традициите – тези, които ни 
свързват с миналото, но и да 
градим бъдещето с воля, само-
чувствие и отдаденост. Днес 

повече от всякога нашата ро-
дина има нужда от млади хора 
като вас – да изградим България 
такава каквато я носим в сър-
цата си“.

Поздравителен адрес от 
президента на Република Бъл-

гария Румен Радев прочете 
неговият съветник Илия Ми-
лушев. Поздрави поднесе и Ро-
сица Кирова, която е председа-
тел на Постоянната комисия 
за пряко участие на граждани-
те в Народното събрание.

Официалните гости забиха по един пирон в дръжката на осве-
теното знаме                                                                         ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Студентите от Бургаски държавен университет са първите с 
гвардейски отряд в страната                                      ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Отрядът получава най-ценното си – знамето
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ



ДОНА МИТЕВА

Юношеството е период, 
който е характерен с това, 
че младите хора търсят 
предизвикателства. Роди-
телите са тези, които до 
голяма степен съзнателно 
или не подтикват децата 
към това, внушавайки им, че 
са безнаказани и че всичко е 
поправимо. 

Това води до случаи като 
този с момичето, изпаднало 
в безсъзнание и временно 
загубило паметта си след 
предизвикателство в ТикТок. 

Но предизвикателствата 
са и извън него – в училище 
или в квартала, където мла-
дите се събират.

В столицата се заговори 
за т. нар. „лиги“ – групи от 
добре облечени млади хора с 
анораци и вдигнати качулки, 
които вече дръзват да напа-
дат свои връстници.

В Бургас такива групи 
могат да се забележат в зо-
ната за хранене в моловете 
или в парковете. Все още 
няма информация за нападе-
ния, регистрирани от поли-
цията. Но има видеа за ван-
д а л с к и  п р о я в и ,  к а т о 
„нападения“ над камери и 
асансьори в пасарелките на 
града.

Тротинетки летят в 
опасна близост до възрастни 
хора, обикновено с двама во-
зещи се младежи, по главната 
улица и искрено се радват на 
уплахата и възмущението на 
онзи, който буквално са „за-
бърсали“. Това също е свое-
образно предизвикателство 
и форма на изява сред подра-
стващите.

„Животът на съвремен-
ните млади хора е във вир-
туалното пространство и 
често търсят своето пре-
дизвикателство там. Те не 
оценяват риска, защото се 

чувстват безсмъртни. Тър-
сят често своята идентич-
ност, чрез предизвикателства. 

Родителите трудно раз-
познават тяхното поведение, 
когато те предприемат 
такива действия. Нужно е 
те да имат добра комуника-
ция с децата си. Родителите 
разпознават най-вече когато 
нещо се е случило и детето 
започва да се държи по-раз-
лично. Например притеснени, 
затворени, нервни“, комен-
тира Росица Димова, психолог, 
секретар на Общинският 
съвет по наркотичните ве-
щества (ОбСНВ).

За радост, тя подчертава, 
че на този етап до нея не е 
достигнала информация за 
другото опасно за живота на 
подрастващите предизвика-
телство в ТикТок – поглъща-
нето на парацетамол. 

Психоложката обаче от-
крива пряка връзка с троти-
нетките и карането им с 

висока скорост сред разхож-
дащи се възрастни.

„Младите са сигурни, че 
всичко ще им се размине. 
Като щастлив край на при-
казките“, категорична е тя. 
И посочва причината в семей-
ната среда: от една страна 
има опити за доказване точ-
но пред родителите, защото 
често те, забързани в гонене 
на собствените си цели, не 
забелязват децата си, а от 
друга, налице са и онези мама 
и татко, които внушават на 
наследниците си, че „Всичко 
е поправимо“.

„Родителите са същите 
онези, които са проектирани 
от своите родители от една 
страна, а от друга непълни-
те семейства са все повече“, 
коментира Димова. 

Най-реалното обяснение 
за рисковото поведение на 
младите психоложката оп-
ределя така: „Просто децата 
искат да изпитат адренали-

на си“.
Тя дава пример за това, че 

предизвикателствата не 
идват само от ТикТок, а и в 
реалните групи на подраства-
щите.

В нашия град има случаи 
на предозиране с енергийни 
напитки, в комбинация със 
снуски (никотинови торбич-
ки за спиране на пушенето). 
Това пак като форма на пре-
дизвикателство. Резултатът 
в подобни случаи също е ви-
кане на линейка и попадане в 
болница.

Децата със сигурност не 
са това, което бяха, и няма 
да бъдат. Динамиката на 
съвремието рефлектира 
върху тях най-силно, защото 
са най-уязвими. Въпреки 
това отговорността за 
това да не застрашават 
живота си по един или друг 
начин, е отговорност на 
възрастните. На цялото 
общество.
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Предизвикателствата сред младите – опасна мода или „всичко е поправимо“

Децата търсят отдушник в социалните мрежи, защото 
Лесно и интересно. „ТикТок работи усилено за затъпяването на децата“, казва учителят и синдикалист 
Константин Янков

Светлозара Савова: В за да натрупат гледания, забравят, че здравето им е най-важно

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Децата у нас все по-често 
търсят „отдушник“ в соци-
алните мрежи, а водещата 
платформа сред тях е ТикТок. 
Проблемът е не само в при-
страстяването към съдър-
жанието, но и в опасности-
те, които крие желанието 
да бъдат интересни и забе-
лязани на всяка цена. Това 
коментира Константин 
Янков – лидер на Синдиката 
на българските учители в 
региона и преподавател по 
география, в интервю за 
„Черноморски фар“.

„Аз лично не съм наблю-

давал да подражават на 
предизвикателство, но 
никой не може да гарантира, 
че когато не са в училище, 
няма да правят подобни 
дивотии от типа на селфи-
та на локомотиви. Правят 
го само и само да бъдат ин-
тересни“, казва Янков.

Според него, една от ос-
новните причини децата да 
се „сгушват“ в телефоните 
си, е липсата на внимание и 
човешки контакт в семей-
ството. „Наблюденията, 
които имам, са свързани с 
това, че децата търсят 
отдушник именно в социал-
ните мрежи, защото им 
липсва вниманието и човеш-

кият контакт в семейство-
то. Вярно е, че телефоните 
са вече неразделна част от 
ежедневието и буквално са 
се сраснали с тях, но ако ис-
каме да ограничим въздейст-
вието, трябва да има повече 
възможности за разговори, 
а не да се затварят в устрой-
ството“, посочва той.

Успокоителното  според 
Янков е, че българските 
деца все още комуникират 
помежду си, за разлика от 
връстниците им на Запад. 
Но дори у нас зависимостта 
от социалните мрежи нара-
ства с тревожни темпове. 
„Социалните контакти 
вървят успоредно с прис-

„
Родителите са 
същите онези, 
които са 
проектирани от 
своите 
родители

Росица Димова
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

„Всеки един човек може да 
прецени на кое да подражава 
и на кое не, защото още от 
много малки сме изградили 
инстинкти, които ни насоч-
ват кое е правилно и кое не. 
Когато имаш избор да напра-
виш или не дадено предизви-
кателство, което е против 
здравето ти, ти инстинк-
тивно знаеш, че не е правил-
но, че не трябва да го правиш“, 
категорична е Светлозара 
Савова, създателка на най-
големия благотворителен 
ТикТок профил у нас.

Тя наблюдава какво силно 
влияние оказва броят на 
гледанията върху децата и 
тийнейджърите, които 
често поставят популяр-
ността над всичко останало 
– дори над здравето си. „Това, 
което най-често забелязвам 
при децата е, че те следят 
колко гледания е получил 

даден човек в ТикТок и се 
впечатляват, ако са много 
на брой. В повечето случаи 
това ги подтиква да извър-
шат и предизвикателство, 
което застрашава живота 
им – само за да натрупат 
повече гледания, респектив-
но и последователи. В стре-
межа си да имат гледания и 
да са в тренда, забравят 
най-важното – че са деца и че 
здравето им е най-важното“.

За да се противопостави 
на тази тенденция, Светло-
зара използва собственото 
си влияние в мрежата, за да 
насърчава добротата, съ-
причастността и отговор-
ността. „Затова аз качвам 
неща, които са в абсолютно 
противоположния аспект. 
Искам да покажа на децата, 
че е готино да провеждаш 
благотворителни кампании 
и да си пазиш здравето, а не 
да се тровиш с парацетамол“.

Друг тревожен тренд, 
който Зара забелязва, е кул-

тивирането на вредно пове-
дение от известни личности. 
„Друго нещо, което наблю-
давам като тренд в социал-
ните мрежи, е шофирането 
с висока скорост, което се 
прави дори от известни хора 
в България. Едно дете се 
възхищава от такива неща. 
И след няколко години, кога-
то се качи на собствения си 
автомобил, ще направи съ-
щото това, което е гледало 
да прави конкретната попу-
лярна личност. Защото де-
цата са като гъби – попиват 
всичко“.

По думите ѝ, момичета 
влияят негативно на малки-
те си последователки, нала-
гайки култ към външността 
ѝ. „Не казвам, че е нещо лошо, 
когато човек не си харесва 
част от тялото, да я про-
мени, ако наистина не се 
чувства щастлив или му 
пречи дотолкова, че наисти-
на да се налага тази промяна. 
Но просто защото ти е 

скимнало да отидеш и да си 
сложиш силикон в устни, или 
да се обличаш разголено... 
Както и да пушиш, да ходиш 
по дискотеки, да пиеш огро-
мни количества алкохол и 
т.н.“. 

Темата за райския газ 
също не остава подмината 
от нея. Според Зара обще-
ството масово не осъзнава 
риска от употребата му, 
особено сред подрастващите. 
„По принцип райският газ 
може да отключи изключи-
телно много заболявания и 
много хора не са наясно с 
това. Неговото основно 
предназначение е за упойка. 
То не е просто така някой да 
отиде, да си взема балони с 
райски газ и да се кефи“. 

Тя споделя и личен случай, 
когато била обвинена в да-
ване на райски газ на деца по 
погрешно тълкуване на видео, 
в което се използвали бало-
ни с хелий. „Когато бях ани-
маторка на детски рожден 

ден, качих 
видеоклип как си играем с 
балони с хелий. Клипчето 
обаче беше без звук. Хората 
ме нападнаха как мога да давам 
райски газ на децата. Зачудих 
се как е възможно да ме по-

мислят за толкова сбъркана. 
Но като се замисля сега, 
мозъците на всички ни вече 
са промити, защото на всич-
ки ни изплува една и съща 
мисъл, когато видим човек с 
балон в ръка“

Светлозара 
Савова

ФОТО: ЛИЧЕН 
АРХИВ
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Гълтане на опасни вещества, игри с ток, рискови гонки 
и още – най-опасните трендове сред младите

Бургазлии се събраха на молебен 
за въвеждане на религия в 
българското училище 

им липсва контактът в семейството Няма починали от опасните 
TikTok игри в Бургас 

трастеността към мрежа-
та. Но все пак зависимост-
та е изключително голяма“.

Преподавателят отбе-
лязва и че опитите за 
ограничаване на употреба-
та на телефони в училище 
не срещат нужната подкре-
па от родителите. „Забра-
ната за телефоните в 
училище почти не се спазва, 
тъй като не срещаме необ-
ходимата подкрепа от 
страна на родителите“.

Последиците са видими 
– затруднена комуникация, 
обедняване на речника, со-
циална изолация. „Времето, 
което прекарват в интер-
нет пространството, пи-
шейки си и разменяйки си 
клипчета и емотикончета, 
води до липсата на нормал-
но човешко взаимоотноше-
ние, както и до липсата на 
речник. Те не могат да се 
изразяват, предпочитат 
да се поздравяват, изпра-
щайки си съобщения, а не 
чисто човешки да споделят 

какво мислят“.
Пресцентърът на УМБАЛ 

- Бургас съобщи за поне един 
случай месечно на постра-
дало дете от ТикТок пре-
дизвикателства от нача-
лото на 2025 г. Янков обаче 
е убеден, че реалните цифри 
са по-високи. „Това, което 
официално излиза, е поло-
вината истина. Има много 
други, които просто оста-
ват скрити или не се казва, 
че истинската причина е 
тази“, смята той.

Според него обществото 
реагира неадекватно, кога-
то става въпрос за послед-
ствията от подобни риско-
ви действия. „Например да 
направим благотворител-
на акция за дете, което е 
пострадало при изпълнение 
на подобно предизвикател-
ство. Да не би някой от нас 
да го е карал да го направи. 
Аз лично нямам състрадание 
към подобно проявление, 
защото то е направено 
умишлено“, заявява Янков 

откровено.
И добавя, че според спе-

циалистите времето, 
което децата трябва да 
прекарват пред екраните, 
не бива да надвишава един 
час дневно. Но в реалността 
това е почти невъзможно.

„Аз мисля, че това няма 
как да стане, защото естест-
вото на работата на много 
хора изисква повече време 
пред компютър или телефон. 
Но ако трябва това да се 
прави, училището дава тази 
прекрасна възможност – 
поне 6 часа, докато си в 
училище, да нямаш досег до 
електронно устройство. 
Готови ли са да го направят 
учениците? По-скоро не“.

Според Янков, социални-
те мрежи не просто отне-
мат време и внимание – те 
пряко въздействат върху 
манталитета и поведение-
то на младите хора. „ТикТок 
работи усилено за затъпя-
ването на децата. Целта е 
да бъдат превърнати в 

едни съвършени консума-
тори. И като добавим кри-
воразбраните грижи на 
родители, баби и дядовци, 
че трябва детето да се 
обгрижва и трябва всичко 
да му е наготово, сме на 
първо място в света по 
възрастта, в която децата 
излизат от бащиното ог-
нище – средно на 28-годиш-
на възраст“.

Константин Янков
ФОТО: ЧФ АРХИВ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Сензацията сред милиони 
млади хора по света – TikTok 
набързо се превърна от социал-
на мрежа за забавления и креа-
тивност във фабрика за разпрос-
т р а н е н и е  н а  о п а с н и 
предизвикателства, които за-
страшават живота и здравето 
на участниците в тях. Видеата 
с кученца, котенца, гримове и 
други бяха изместени от откро-
вено идиотски клипове, които 
в по-голямата си част на пръв 
поглед изглеждат забавни, но 
крият огромни рискове. 

Нареченото „Тотален отказ“ 
предизвикателство има за цел 
младежите да се провокират да 
не говорят, да не реагират на 
въпроси и коментари за продъл-
жителен период от време. На 
пръв поглед нищо опасно за 
живота тук, но пък рисковете 
за менталното здраве са налице. 
Специалисти коментират, че 
такива предизвикателства 
могат да доведат до социална 
изолация и депресия. 

Друга мания сред младите е 
да се подтикват едни други да 
изпълняват сложни и често 
опасни движения като скачания 

и провисвания от високи места, 
изпълнение на акробатични 
номера и други. Резултатът – 
чести посещения в Спешното 
заради натъртвания, счупвания 
и по-сериозни състояния. 

В друго предизвикателство, 
което категорично е едно от 
най-опасните, участниците се 
обвиват със запалими вещества 
и се запалват. Всичко това, за да 
се предизвикат ефектни видеа 
за TikTok. Няма нужда да се по-
сочва колко опасни може да са 
последствията – тежки изгаря-
ния, трайни белези и дори смърт.

Подобно на предизвикател-
ството, в което бургаска тий-
нейджърка отказа да диша, 
„Затъмнение“ подтиква учас-
тниците да се душат или хипер-
вентилират до загуба на съзна-
ние. Предизвикателство, заради 
което вече са документирани 
смъртни случаи. 

Рисковите състезания с коли 
и шофиране с високи скорости 
са сред любимите на момчетата, 
но нерядко има и момичета учас-
тници. Заради тази смъртонос-
на мода са и част от смъртните 
случаи по улиците и пътищата 
на България. Пътният травма-
тизъм често е съпътстван от 

висока доза адреналинови пре-
дизвикателства като това да 
шофираш бясно и да се заснемеш, 
докато го правиш.

Пиенето на белина и други 
препарати и химически вещества 
беше особено модерно в ковид 
годините. Все още обаче се на-
мират видеа в мрежата с тий-
нейджъри, поглъщащи различни 
субстанции. Има и видеа, в които 
деца се подтикват да ядат хра-
на, потопена в течен азот, 
което предизвиква дим от ус-
тата, но може да увреди органи-
те.

И ако сте мислели, че време-
ната, в които по улиците редов-
на гледка бяха младежи, а много 
често и деца, дишащи бронз и 
лепило, то това се завръща под 
формата на TikTok предизвика-
телство наречено „Хромиране“. 
То включва вдишване на изпаре-
ния от битови продукти – лепи-
ло, бои, почистващи препарати 
– което може да доведе до при-
страстяване.

Изключително опасен трик, 
който включва трима души, е 
„Скълбрейкър“. В него този по 
средата е накаран да скочи във 
въздуха, без да подозира, че два-
мата отстрани ще ритнат 

краката му докато е във възду-
ха. Всичко това се прави за заба-
вление, но може да доведе изклю-
ч и т е л н о  т е ж к и  т р а в м и , 
включително и на мозъка, а дори 
и смърт.

Над 40 милиона гледания са 
събрали клипове, в които пък 
участниците в тях залепят 
устите си с тиксо и лягат да 
спят. Това се промотира и като 
начин за спиране на хъркането, 
но крие огромни рискове, свър-
зани с дишането и увреждане на 
мозъка поради липса на кислород.

Игри с тока, в които в контакт 
се поставя зарядно и стотинка 
са много гледани и хит в мрежа-
та. Резултат от такива пре-
дизвикателства най-често са 
къси съединения, но има и случаи 
на пожари и ударени от ток 
младежи. 

Социалните мрежи като TikTok 
носят огромни рискове за тий-
нейджърите чрез тези опасни 
трендове, най-вече заради пси-
хологическия ефект, който имат 
да подтикват младите да 
участват в такива рискови 
дейности, за да са готини и мо-
дерни, които в стремежа си за 
лайкове и популярност застра-
шават живота си.

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Няма починали от опас-
ните TikTok предизвика-
телства. Това заявиха за 
„Черноморски фар“ от 
пресцентъра на УМБАЛ 
– Бургас. 

Преди дни стана ясно, 
че момиче в тийнейджър-
ска възраст е било спасе-
но от медиците в УМБАЛ 
– Бургас, след като е 
участвало в TikTok пре-
дизвикателство – „колко 
ще издържиш, без да ди-
шаш“. Вследствие моми-
чето губи съзнание, пада 
и удря главата си. Заради 
лишаването на мозъка от 
кислород детето получа-
ва амнезия – не помни 
случая, не си спомня и 
събития от последните 
две-три седмици. След 
няколкодневно лечение 

паметта е възстановена, 
момичето е изписано с 
подобрение и вече си е у 
дома. 

По-притеснителното 
обаче е, че случаят далеч 
не е единствен. От бол-
ницата съобщават, че 
почти всеки месец от 
началото на годината е 
белязан от подобна зло-
полука. Пиенето на висо-
ки дози парацетамол е 
другото предизвикател-
ство, което редица бур-
гаски деца са приемали. 

Другата „епидемия“, 
която констатират от 
болницата, е свързана с 
пострадалите от ката-
строфи с тротинетки. 

Няма загинали от тези 
предизвикателства. Всич-
ки са изписани в стабилно 
състояние, след проведе-
но лечение.

С празнична литургия 
в чест на братята Св. св 
Кирил и Методий започна 
11 май в Бургас. В еднои-
менния храм, който от-
беляза своя празник, се 
бяха събрали областният 
управител Владимир Кру-
мов, кметът Димитър 
Николов, заместниците 
му Станимир Апостолов 
и Михаил Ненов, право-
славни бургазлии.

Празничната литургия 
бе отслужена от Сливен-
ския митрополит Арсений, 
която след това премина 
в молебен за въвеждането 
на предмета религия. В 
близо един час слово той 
изтъкна аргументите 
децата да бъдат учени в 
християнски ценности, 
„разпад на такива в мо-
мента се наблюдава, как-
то ако се учеше религия и 
децата знаеха една от 
божиите заповеди, няма-
ше да се стигне до това 
дете да убива друго дете“, 
заяви Арсений. 

През тази година от-
белязваме две паметни 
дати – 1160 години от 
покръстването на бълга-
рите и 1170 години от 
създаването на глаголи-
цата. „В момента се на-
блюдава светотатстве-
но отношение към езика, 
който ни завещаха двама-
та братя – чатим си на 
латиница, защото е мо-
дерно и забравихме да 
пишем грамотно. Българ-
ските деца вече изучават 
западни езици преди да са 
научили българската аз-
бука и майчиния си език. 
Заменихме съгласието с 
консенсус, работата с 
бизнес, но не сме станали 

нито по-работливи, нито 
по-търпеливи“, каза Ар-
сений, който използва 
думите на Христос: „Ос-
тавете децата, не им 
пречете и те сами ще 
дойдат при мен!“. 

По думите му църквата 
не е корпорация, а човеш-
ки организъм, като упрек-
на хората, които я нападат 
и са се надигнали срещу 
нея. Тези, които искат 
децата ни да са консума-
тори, искат да създадат 
щастливо общество без 
бог. И грижата за нашите 
деца ни разделя, не ни 
обединява. Нацията ни е 
обединена около матери-
ализма, пошлостта и 
чалгата. Сами създаваме 
грешната атмосфера, в 
която живеем. Виждаме, 
че все се проваляме и след 
всеки наш опит следва 
провал. И когато църква-
та иска да ни помогне – не 
искаме да чуем, а тя мисли 
за своя народ и бъдещето 
на България“, бяха остри-
те думи на Арсений.

В момента в страната 
тече дискусия и дебат 
относно искането на 
Българската православна 
църква за въвеждане изу-
чаването на вероучение 
к а т о  з а д ъ л ж и т е л е н 
предмет в училище. Спо-
ред предложението на 
Министерството на 
образованието и науката 
предметът ще бъде въ-
веден през учебната 2026 
- 2027 година за децата от 
начален курс първи - чет-
върти клас. Тези родите-
ли, които не искат дете-
то им да учи предмета, 
могат да го заменят с 
етика.
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ОБЯВЯВА КОНКУРС

за длъжността „Директор“ на „Дом за пълнолетни лица с умствена изостаналост“, с.Русокастро, община Камено, област Бургас

1.Кратко описание на длъжността:
1. Директорът е пряко подчинен на кмета на Община Камено. 
2. Организира, ръководи и контролира цялостната работа в „Дом за пълнолетни лица с умствена изостаналост“, с.Русокастро, 
община Камено, област Бургас. 
3. Осигурява функционирането на социалната услуга от името на общината. Ръководи дейностите за постигане на целите на 
ДПЛУИ – предоставяне на качествена грижа за потребителите в съответствие с утвърдените критерии и стандарти, прилагане на 
индивидуален подход спрямо потребностите на всеки потребител.
4. Представлява „Дом за пълнолетни лица с умствена изостаналост“, с.Русокастро, община Камено, област Бургас пред юридически 
и физически лица. 
5. Сключва, изменя и прекратява трудовите договори със служителите и работниците в „Дом за пълнолетни лица с умствена 
изостаналост“, с.Русокастро, община Камено, област Бургас в съответствие с трудовото законодателство. 
6. Съставя със счетоводителя бюджета за издръжка на „Дом за пълнолетни лица с умствена изостаналост“, с.Русокастро, 
община Камено, област Бургас, упражнява контрол върху утвърдения бюджет и отговаря за законосъобразното и целесъобразно 
изразходване на средствата. 
7. Изготвя длъжностните характеристики на работниците и служителите. 
8. Ръководи дейността на социалния/ социално-педагогическия/съвет. 
9. Утвърждава Правилник за вътрешния трудов ред в „Дом за пълнолетни лица с умствена изостаналост“, с.Русокастро, община 
Камено, област Бургас.
10. Свиква и ръководи служебни съвещания на служителите, като организира и разпределя работата според длъжността им.
11. Изготвя план за повишаване квалификацията на кадрите, организира обмяна на опит в сродни заведения.
12. Участва в съвещания, семинари и други по проблемите на организацията и ръководството на заведенията за социални услуги. 
13. Организира индивидуални и групови занимания. 
14. Обезпечава предоставянето на сигурна и безопасна среда и условия за развитие на потребителите. 

2. Минималните изисквания за заемане на длъжността са:
1.Кандидатите следва: 
- да са български граждани, гражданина друга държава -  членка на Европейския съюз, на друга държава- страна по Споразумението 
за Европейското икономическо пространство, или на конфедерация Швейцария;
-да са навършили пълнолетие;
-да не са поставени под запрещение;
-да не са осъждани за умишлено престъпление от общ характер на лишаване от свобода;
- да не са лишени от правото си да упражняват професията; 
- да не страдат от заболявания и отклонения, които застрашават живота на персонала и потребителите на услугата;
- да не са лишени по съответния ред от правото да заема определена длъжност;
- да отговаря на специфичните изисквания, предвидени в нормативните актове за заемане на съответната длъжност;
- да познават нормативните документи, регламентиращи дейността в социалните услуги и тяхното финансиране;
- да притежават умения за работа в екип, за планиране, организиране и контролиране на дейността;
2. Определям минимална образователна степен за заемане на длъжността – „магистър”.
3. Специалност (професионална област, по която е придобито образованието): социални/хуманитарни науки, педагогика, 

психология или публична администрация; администрация и управление, медицина, здравни грижи или друга сродна специалност;
4. Професионален опит – най-малко 1 (една) година опит в сферата на социалните дейности и услуги; 
5. Размер на основаната заплата (минимален размер на основната заплата): 1077,00 лв. Основният размер на заплатата на 
длъжността се определя в зависимост от професионалния опит на спечелилия конкурса кандидат, съгласно нормативните актове, 
определящи формирането на възнаграждението. 

3.Допълнителни изисквания:
Да отговаря на изискванията, установени в чл.107А от Кодекса на труда; много добри компютърни умения – Microsoft Office, 
Microsoft Excel, Power Point, Internet.
Събиране и обобщаване информация за добри практики. Представяне информация за добри практики на потенциални 
бенефициенти.
Добри умения както за работа в екип, така и индивидуално. Добра комуникация и управленски умения.
Познания и опит в областта в сферата на образователната и социалната проблематика.
Спазване на професионална етика при изпълнение на своите функции и трудови задължения.

4. Конкурсът с допуснатите кандидати ще се проведе на два етапа: 
- решаване на тест; 
- интервю. 

5. Необходимите документи за участие в конкурсната процедура са: 
-Заявление за участие в конкурс, по образец;
-Декларация за липса на обстоятелствата по чл.107а от КТ;
-Декларация от лицето за неговото гражданство, както и за обстоятелствата, че е пълнолетно, не е поставено под запрещение, не 
е осъждано за умишлено престъпление от общ характер на лишаване от свобода и не е лишено по съответен ред от правото да 
заема определена длъжност;
-Копие от документи за придобита образователно-квалификационна степен, допълнителни квалификации и правоспособност;
-Копия от документи, удостоверяващи продължителността на професионалния опит- трудова или служебна книжка;
-Автобиография – по образец; 
-Други документи, свързани със заемане на длъжността по преценка на кандидата. 
Копията от представените документи следва да са ясни и четливи и заверени с „Вярно с оригинала” от кандидата.
Документ за самоличност – необходим само за идентификация.

6. Място и срок за подаване на документите за участие:
Документи се приемат всеки работен ден от 8:30 часа до 12:15 часа и от 13:00 часа до 17:15 часа, на адрес: гр. Камено, 
ул.“Освобождение“ № 101 в Център за административно обслужване на Общинска администрация, лично от кандидатите или от 
техни упълномощени представители. 
Документите се приемат от Технически сътрудник. Конкурса в „Център за услуги и информация“, работно място „Деловодство“, 
ет. 1, като след проверка кандидатите получават длъжностна характеристика за конкурсната длъжност и регистрират заявленията 
си за участие в конкурса. 
Формулярите по образец може да се получат всеки работен ден в „Център за услуги и информация“, работно място „Деловодство“, 
ет. 1 от 08.30 часа до 17.15 часа или от официалния сайт на Община Камено. 
С входящ номер и дата ще се регистрират само заявленията, към които са представени всички посочени в тях документи.

7.Минимален размер на основната заплата: 
1077,00 лв. Основният размер на заплатата на длъжността се определя в зависимост от професионалния опит на спечелилия 
конкурса кандидат, съгласно нормативните актове, определящи формирането на възнаграждението. 

8.Информация
Списъците и всички съобщения във връзка с конкурса се обявяват на Информационното табло на Община Камено и на интернет 
страницата на общината.

МОНИКА ИЛИЕВА

Община Поморие прие 
своя  Бюджет 2025, който 
бе определен като обеди-
нителен между предста-
вените в Общинския съвет 
политически партии. 
Финансовият план на 
Общината бе подкрепен с 
абсолютно мнозинство 
– 19 гласа „за” от точно 
толкова присъстващи в 
залата съветници. 

„Искам да благодаря за 
днешното решение – с 
пълно единодушие бе при-
ет бюджетът на община 
Поморие. Това ми дава 
надежда, че днес, 15 май, 
даваме нова отправна 
точка за развитието на 
общината. Разумът, кой-
то проявихте, доведе до 
нещо добро – обедини ни. 
Никога досега не се е случ-
вало да се приеме бюджетът 
единодушно“, заяви от 
трибуната на ОбС-Помо-
рие кметът Иван Алекси-
ев. По думите му стана 
ясно, че изстраданата 
година и половина от на-
чалото на съвместното 
им управление е посочила 
пътя на заедността и 
развитието на община 
Поморие. Градоначалникът 
на морския град се обърна 
с молба към присъства-
щите общински съветни-

ци и в бъдеще да се работи 
по този начин – да се 
противопоставят мнения, 
които в крайна сметка 
водят до общото консен-
сусно решение. 

56 430 852 лв. е приход-
ната част на бюджета на 
община Поморие. 31 500 000 
лв. ще получи общината 
от държавата. От тях 
130 000 лв. са предвидени 
за зимно почистване, ка-
питаловите разходи са 
1 600 000 лв. Собствените 
приходи са 25  000  000 лв. 
Заделени са 1  000  000 лв. 
целева субсидия, с които 
да бъде подпомогната 
МБАЛ - Поморие.

За петнайсетте насе-
лени места в състава на 
община Поморие предви-
дените общо средства са 
3 800 460. От тях за чис-
тота – 1 333 054 лв. – най-
много; а за инфраструк-
тура – 572 000 лв.

392 000 лв. са предвиде-
ни за общинските спорт-
ни клубове. Първоначално 
отпуснатият лъвски пай 
за ОФК „Поморие“ от 
240  000 лв. бе намален с 
80 000 лв. ХК „Поморие“ ще 
трябва да се справи със 
отпуснатите му 74 000 лв. 

За събитията от спорт-
ния календар са предвиде-
ни 161  500 лв. 30  500 лв. 
Общината е заделила за 
провеждането на Между-

народен турнир по спорт-
ни танци, 10 - 11 май 2025 
г., за мотокрос „Grand Prix 
Поморие 2025“ в с. Порой 
– размерът на отпусна-
тите средства е 30 000 лв. 
Ветроходна регата „Ци-
клон“, от 7-9 юни, ще по-
лучи 10 000 лв. 

Почти 374  000 лв. са 
предвидени за културния 
календар на общината в 
текущата година. 40 000 
лв. са отредени за откри-
ването на летния сезон 
– събитие от национално 
значение. За традиционния 
фестивал – международен 
– на църковната музика 
„Св. Богородица-Достой-
но естъ“ общината ще 
даде 50  000 лв. С 4000 лв. 
общината ще отбележи 
1108 години от битката 
при р. Ахелой. Толкова са 
предвидени и за тради-
ционния фестивал „Хоро 
край поморийския бряг”. 
88 660 лв. ще бъдат насо-
чени към организации с 
нестопанска цел – между 
които храмовете „Преоб-
ражение Господне“ – 25 160 
лв. и „Св. Рождество Бо-
городично“ – 20 000 лв. 

Капиталовата програ-
ма на община Поморие е в 
размер на близо 4 000 000 
лв., от които собствени-
те приходи – 1 903 020 лв. 
Целевата субсидия за ка-
питалови разходи е 1 601 400 

лв. Средства от държав-
ния бюджет за държавни 
дейности – 422 058 лв.

За основни ремонти са 
заделени 1 902 735 лв. Ос-
новната част от сред-
ствата са насочени за 
ремонти на улици и ВиК 
инфраструктура в ЦГЧ – 
548 820 лв. Над 400 000 лв. 
ще струва проектирането 
и ремонтът на дворното 

пространство в ДГ „Весе-
лушко“ - Поморие. Такъв 
е предвиден и за детската 
градина в Каблешково. 
Ремонт на пътя Порой – 
Гълъбец - Горица също е 
заложен в настоящия 
бюджет. Една част от 
ремонтите на общински 
пътища ще са по проект, 
чиято стойност възлиза 
на близо 3 000 000 лв.

В Поморие ще има мла-
дежки център, за целта 
са предвидени 1 800 000 лв. 
Един от най-големите 
проекти на общината – за 
подобряване качеството 
на питейна вода, който 
включва подмяна на ВиК 
инфраструктурата в 
селата Каменар и Лъка, е 
на стойност около 4 300 000 
лв.

„Даваме нова отправна точка за развитието на община Поморие. Разумът, който проявихте, 
доведе до нещо добро“, заяви кметът Иван Алексиев
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ЗАЕДНО – разноцветни, 
пъстрокрили и устремени

Уважаеми родители, колеги, 
мили деца, приятели и съмиш-
леници на ДГ „Пролет“, 

Годините неусетно препускат 
във времето и като страници на 
книга се затварят една след друга с 
окрилени и светли надежди, с хиля-
ди детски очи, вперили поглед в 
бъдещето и с доверие в нас. От 
страниците звъни ту безгрижен 
смях, ту мило отронена сълза... 

75 години разноцветни, пъстро-
крили и устремени – малко за един 
човешки живот, за голяма любов 
или за едно начало, но през погледа 
на едно дете, през спомена му за 
първото стихотворение, песен, 
глас или усмивка са дълго връщани 
назад мигове през времето на по-
мъдряването.

Летописът на ДГ „Пролет“ отброи 
75 години – един кратък миг от безкрая 
на времето... 75 години, през които 
детската градина е запазено и съх-
ранено кътче за децата на Айтос. 
Поколения от тях са вече израснали 
и поели своя път в живота. 75 годи-
ни път, извървян достойно, отго-
ворно и всеотдайно от колектива 
на ДГ „Пролет“. 

И сега със задоволство ще кажа 
на всички Вас, на моя екип от педа-
гогически, медицински и непедагоги-
чески специалисти, на Община Айтос, 
на Вас, родители, деца, Настоятел-
ство, Обществен съвет и всички, 
които носите в сърцето си ДГ 

„Пролет“ – Благодаря Ви! Благодаря 
Ви от сърце за дръзновението, за 
възхода, за взаимната подкрепа, за 
високото професионално поведение, 
за всеотдайността, за доброто име 
на детската градина, което постиг-
нахме и съхранихме ЗАЕДНО! Днес сме 
горди, че сме предали на нашите 
възпитаници мъдростта на мина-
лото, вярата в настоящето и на-
деждата за бъдещето. 

Честит рожден ден, мили деца 
и колеги! Честит празник на всич-
ки! Желая здраве, творческо дъл-
голетие и професионални успехи!

Емилия Митева
Директор на ДГ „Пролет“ – гр. 

Айтос, База 2 и филиали с. Карагеорги-
ево и с. Поляново.

1950 година – Открита е първа-
та целодневна детска градина в 
град Айтос. Има 55 деца. Помещава 
се в Държавно каменоделно училище. 
Първи директор – Ана Петкова. 

1958 – 1959 година – Групите са 
три. Децата са 78.

1963 – 1964 година – Четири гру-
пи. Децата  са 104. Директор е То-
дорка Бърдарова.

1972 – 1974 година – Сградата е 
реконструирана. Надстроен е вто-
ри етаж. Оформен е кухненски блок. 
Сформирани са пет групи. Децата 
са 156. Директор е Станка Щерева.

1977 – 1978 година – Сформира се 
Обединено детско заведение /ОДЗ/  
с пет целодневни и две яслени гру-
пи. Заведението е определено за 
окръжна школа по физическа кул-
тура. Открит е плувен басейн.

1980 година – На Обединено детско 
заведение е дадено името „Пролет” .

1978 – 1981 година – Сформиран е 
самодеен куклен театър с учител-
ки от детското заведение.  

1985 година – ОДЗ „Пролет” е 
определено за база  към МНП по 
внедряване на новите програмно – 
методически документи. Директор 
е Иванка Любенова. 

1983 – 1987 година – База на УС на 
БСФС по експеримента за Оптими-
зиран двигателен режим. 

1993 година – Директор е Росица 
Кавалджиева.

1997 година – Откриване на 
Кухня-майка. ЦДГ село Карагеорги-
ево става филиал на ОДЗ „Пролет”.

1996 година – Сформирана е 
школа ”Педагогическо общуване” с 
ръководител КПН – Ковачева. 

1999 година  – Децата на детско-
то заведение са 244, разпределени 
в 10 възрастови групи.

2000 година – Открита е памет-

на плоча в двора на ОДЗ „Пролет” 
от Христина Стоилова – зам. кмет 
на Община Айтос по повод 50 го-
дишния юбилей на детското заве-
дение.

2002 – 2003 година – Заведението 
работи по проект „Околната среда 
и детето”. За пръв път в детска 
градина е уредена изложба „Флора-
Пролет 2003”

2005 година – Извършен е основен 
ремонт на Кухня-майка и привеж-
дането и в изискване по европей-
ските стандарти. Изпълнител – 
Община Айтос.

2008 – ПДГ село Поляново става 
филиал на ОДЗ „Пролет”.

2008 – 2009 година – Реконструк-
ция и саниране на централната 
сграда по проект на общината, 
финансиран от Социално-инвести-
ционния фонд.

2012 година – Реконструкция и 
саниране сградата на филиал село 
Поляново.

2013 година – Саниране сградата 
на филиал село Карагеоргиево.

2013 – 2014 година – Реконструк-
ция на северната пристройка на 
ОДЗ и откриване на група за пет-
годишни деца.

2013 – 2014 година – Открита е 
База 2 на ОДЗ „Пролет”.

2015 година – Децата са 290 на 
брой, разпределени в 12 възрастови 
групи.

2016 година  – Групите са 11 на 
брой . Директор е Емилия Митева. 

Спечелен и реализиран проект 
„Обичам природата – и аз участвам“. 
Изградена е „Екозона на детските 
игри“ с две детски съоръжения, 
дървени навеси над пясъчници, бе-
седка, градинки с билки и цветя. 
Регистрирано е Училищно насто-
ятелство. Основен ремонт на 

Кухня-майка, изграждане на ново 
стълбище.

Обединено детско заведение  
„Пролет“ е преименувано на Детска 
градина  „Пролет“.

Създаден е Обществен съвет 
към ДГ „Пролет“.

2018 година – Изградена е откри-
та интерактивна площадка по БДП. 
Ремонтирана е северна тераса. 
Децата и педагогическите специа-
листи са домакини на гости от 
Турция, Полша, Латвия, Литва, 
Румъния по проект на СУ „Христо 
Ботев“ – гр. Айтос – Еразъм + КД2 
„Готови старт! По-добър живот 
чрез старите игри“. 

2019 – 2020 година – Основан е клуб 
„Млади възрожденци“ към Общин-
ски комитет “Васил Левски” в гр. 
Айтос и под методическото ръко-
водство на Общобългарския коми-
тет “Васил Левски“. Спечелен и 
реализиран е Проект „Обичам 
природата – и аз участвам“ на ПУ-
ДООС в НК „Чиста околна среда“ на 
тема: „Заедно за мечтания кът“. 
Изградени са работилница и класна 
стая на открито с черна дъска, 
детски беседки с маси и пейки, трон 
и детски столчета-гъбки, екокош-
чета за разделно събиране на от-
падъци и информационна табела. 
Децата са 245 на брой, разпределе-
ни в 11 възрастови групи. 

2020 – 2021 година  – Участие на 
педагогически специалисти, роди-
тели и деца в Проект „Европейска 
гаранция на детето“, изпълняван 
в партньорство с Община Айтос и 
УНИЦЕФ България. Посещение на 
педагогически специалисти в Ден 
на отворените врати в „Карин дом“ 
– Варна. 

2021 – 2022 година – Осигуряване 
на по-уютна среда за учене чрез 
игра във вътрешните помещения 

на филиал с. Карагеоргиево на ДГ 
„Пролет“ с помощ от родители и 
община Айтос.

2022 – 2023 година – Реализиран е 
основен ремонт на централната 
сграда на ДГ „Пролет“ и Кухня-май-
ка чрез финансиране от Военомор-
ските сили на САЩ, посолството 
на САЩ в България и община Айтос. 
Децата са 250 на брой, разпределени 
в 12 възрастови групи.

2023 – 2024 година – Децата от 
детската градина отправиха прия-
телски поздрав към децата от но-
вооткритата ДГ „Слънце“ в гр. 
Айтос. Президентът на Република 
България, г-н Румен Радев удостои 
ДГ „Пролет“ с Поздравителен адрес 
от президентската институция за 
ПОСЛАНИЦИ НА ДОБРОТО по повод 
подкрепената инициатива „Маратон 
на добротата“. Работа по идейни 
мини проекти във всички групи. на 
различна тематика с цел ангажира-
ност на децата, развитие на твор-
ческите им способности и умения; 
обогатяване на знанията им за 
природата, за здравословното хра-
нене, за родния край и приказките.

2024 – 2025 година – Ръка за ръка 
с Настоятелство, колектива на ДГ 
"Пролет" и База 2, родители на ДГ 
„Пролет“ и База 2 и със средства 
от Благотворителни Коледни и 
Великденски базари са закупени и 
монтирани: покривала за пясъчни-
ци в двора на ДГ „Пролет“ и База 2; 
люлки в двора на ДГ „Пролет“;  
комбинирано детско съоръжение, 
беседки и маси с пейки  в двора на 
База 2. Със съдействието и финан-
совата подкрепа  на Община Айтос 
е изработен и монтиран навес над 
входната врата на детската гра-
дина. 

2025 година – ДГ „Пролет“  праз-
нува своя 75 годишен рожден ден.

Емилия Митева – директор на 
ДГ „Пролет“

Децата на ДГ „Пролет“ – 2025 г.

База 2 на детската градина

Летописът на детска градина 
„Пролет“ отброи 75 години

ОТ ПЪРВИТЕ СТЪПКИ ДО ДНЕС

Филиал  с. Ка-
рагеоргиево

Филиал  с. Поляново
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Химн на детска градина „Пролет“, АйтосПриказка без край

Пролетни деца

1. През детската градина 
добрата пролет мина 
и Слънчо ни помаха със лъчи, 
денят щастлив изгрява, 
а радостната врява 
прескочи и оградата дори.

Припев: 
И вятър леден да се пречка, 
при нас ще бъде пролет вечна, 
усмихнати сме все, защото
в сърцата ни е… топло.

2. По групички дечица – 

жужим като пчелици, 
откриваме света голям и нов, 
с игри, загадки, песни 
с учители чудесни 
мечтаем мир да има и любов.

Припев: -------------------  
3. И с порив към мечтите 
менят се чудно дните, 
надежда грее в нашите лица. 
В градината ни „Пролет“ 
готови сме за полет 
и казват, че сме пролетни деца.

Припев: ----------------------- 

Татяна Йотова – стихове за химн
Музика: Константин Кряколов

Отново е пролет. Моят 
роден град ухае на люляк и про-
летни цветя. Истински рай.

„Пролет“ носи името и пър-
вата в Айтос детска градина. 
Открита в далечната 1950 г., 
днес тя празнува своя 75-и 
рожден ден.

С тази прекрасна, слънчева 
детска градина „Пролет“ из-
вървях двадесет и три години 
от моя професионален път на 
детски учител и директор. 
Скромният ми по това време 
опит и работата с децата ми 
дадоха куража да ръководя 
детското заведение 23 години. 
Полагах максимални усилия да 
виждам света с очите на дете, 
да вниквам в детските емоции, 
за да могат децата да ме разби-
рат. 

Преследвах горещо моето 
желание още от най-ранна 
детска възраст, любознател-
ното и умно българско дете да 
получи добро възпитание, 
много знания и умения, подне-
сени от учители-творци. Път 
труден, но изпълнен с удовлет-
ворение и ентусиазъм. Окрилян 
от смеха и усмивките на моите 
малки възпитаници. Двадесет 
и три години от историята на 
този храм на радостта, наречен 
ДГ „Пролет“ написах заедно с 
екипа на детската градина, с 
родителите, с Община Айтос, 
с Регионалното управление на 
образованието, с моите колеги 
директори на детски градини 
и училища, с многобройните 
приятели на детската градина. 

Снимка 8
Разгръщам летописа на ДГ 

“Пролет“. Редуват се празници, 
събития, ритуали, въвеждане 
на нови програми, дейности за 
подобряване на условията за 
отглеждане и развитие на де-
цата и разширяване обхвата на 
групите. Низ от красиви и добри 

дела, с които осигурихме живот 
като приказка за най-малките 
граждани на Община Айтос. 

През годините ДГ „Пролет“ 
бе център за развитие на дет-
ската личност. Защитена 
територия за деца и родители, 
в която избирахме нови посоки 
и нови идеи за развитието на 
децата. Проведените ценни 
педагогически практики пре-
връщахме в наш патент, в 
запазена марка, който носеше 
удовлетворение за всички ни. 
Успехи, признати от педаго-
гическата колегия, заслужено 
признание от родителите и 
обичта на децата.

През годините имах най-
добрите колеги – учители, 
здравни работници, помощник-
възпитатели, готвачи, дома-
кини. Те бяха служителите, в 
чиито ръце малките палавници, 
които за първи път прекрач-
ваха разплакани прага на дет-
ската градина израстваха като 
бодри и умни ученици. За мен 
беше истинско удоволствие да 
работя с вдъхновяващи и мо-
тивирани колеги. Екипът на 
детската градина имаше раз-
нообразна структура. Имах 
колеги с богат и продължите-
лен опит. Благодарна съм на 
всички тях за подкрепата и 
приемствеността, която по-
лучих от тях. 

За голяма част от педагози-
те работата в ДГ „Пролет“ бе 
старт в кариерата им като 
детски учители. Да си „учител“ 
е призвание, орис и съдба. Мисия 
– с много отговорност, вяра и 
вдъхновение. Да, за моите учи-
телки, професията на детски 
учител бе наистина призвание. 
Много от тях са вече директо-
ри, главни учители и отлични  
педагози. Техните успехи през 
годините ми носеха изключи-
телно голямо удовлетворение 

и чувство на гордост. Защото 
на всяка от тях съм отдала 
част от моето сърце и педаго-
гически опит. Изключително 
щастлива съм в моменти, ко-
гато виждам нашите порасна-
ли възпитаници, децата, от-
гледани с много любов и грижа, 
придобили  професии, достойни 
граждани на България и гордост 
за Айтос. 

Работихме с изключително 
отговорни и обичащи децата 
помощник-възпитатели, които 
се грижеха майчински за тях, 
медицински сестри професио-
налисти и готвачи със „златни 
ръце“, които с много любов 
приготвяха храна на децата от 
всички детски градини.

Въпреки трудностите, ние 
работехме с хъс, с желание и 
винаги постигахме завидни 
резултати в границите на 
предсказуемото очакване. Този 
подход на работа удовлетво-
ряваше всеки член на колекти-
ва, подчертаваше неговата 
значимост и мотивираше 
силната му гражданска позиция 
в детската градина и извън нея.

Съвсем целенасочено не 
споменавам имена, защото 
силата на моя колектив беше 
в личната идентичност на 
всеки да има своя собствена 
позиция, която да синхронизи-
ра с общите цели и посоки, 
когато ставаше въпрос за 
конкретна дейност. Основната 
ни максима беше: „авторитетът 
на детската градина се гради 
заедно от всички нас“.

И най-важното е, че през 
всички изминати години роди-
тели, деца и учители взаимно 
се допълвахме по невероятен 
начин. И в това най-вероятно 
се криеше тайната на ДГ „Про-
лет“, пазена с години, която 
приех от моите колеги пред-
шественици.

Така моделирахме своя живот 
в делници и празници.

Росица Кавалджиева
Директор на ДГ „Пролет“ 1993 

- 2016 година

Росица Кавалджиева

Поздрави от миналото – послания към бъдещето
Честит рожден ден! Пожелавам здраве, твор-

ческо вдъхновение, търпение и успехи в благород-
ната Ви професия! Нека тази детска градина да 
продължава да бъде място, където растат, учат 
и се забавляват нашите деца! Поздравявам Ви за 
Вашия празник! На многая лета! 

Стаматка Стаматова

Честит рожден ден на целия екип на детска-
та градина и на всички дечица! Бъдете здрави, 
все така всеотдайни и успешни! 

Стойка Йорданова

ДГ „Пролет“ си остава мястото, където се 
реализирах и израснах като учител. Там, под 
нашите топли грижи, обучавахме и възпитава-
хме децата да станат преди всичко ДОБРИ ХОРА.  

Соня Комитова

Пожелавам на целия колектив много, много 
здраве и творчески успехи във всяко начинание. 
Бъдете все така енергични и инициативни за 
утвърждаване на съвременните методи на въз-
питание и обучение. Запазете свежестта, все-
отдайността и любовта към децата, защото 
те са нашето утре, нашето бъдеще, децата на 
България. Където и да отидат нашите деца, да 
се гордеят, че са възпитаници на ДГ „Пролет“. 
Честит рожден ден, ДГ „Пролет“! 

Мария Пашова

Уважаеми колеги, бъдете всеотдайни! Раз-
пръсквайте семената на познанието към деца-
та на любимата ни детска градина – те са бъ-
дещето на нашия град, на България, на света! 
Честит 75-и рожден ден! 

Марина Иванова

На детска градина ,,Пролет" желая море от 
успехи, планини от здраве и толкова много рабо-
та, че да им завиждат боговете! ЧЕСТИТ РОЖДЕН 
ДЕН, колеги! Дерзайте! 

Свобода Георгиева

На колегите пожелавам вдъхновение и разви-
тие, креативност и изразителност, запомнящи 
се обучителни моменти и разнообразие, а на 
децата – приключения и игри, обич и подкрепа 
от учителите на ДГ „Пролет“. Честит рожден 
ден! 

Денка Атанасова 

ЧЕСТИТА 75-ГОДИШНИНА, ДЕТСКА ГРАДИНА 
„ПРОЛЕТ“!

Пожелавам на този млад, амбициозен и успе-
шен колектив с директор г-жа Емилия Митева, 
да продължава да бъде пример за висок профе-
сионализъм и качествено възпитание, защото 
това е в основата за израстването на достойни, 
умни и проспериращи млади хора! Бъдете здрави, 
изпълнени с енергия, всеотдайност и постоянство, 
за да сбъднете всички мечти за успешното раз-
витие на ДГ "Пролет" и по-доброто бъдеще на 
децата ни! 

Денка Алакушева

Честит 75-годишен рожден ден, ДГ „Пролет“! 
Пожелавам много здраве, вдъхновение и успехи! 

Румяна Връбчева

За мен ДГ „Пролет“ беше школа, в която из-
раснах като учител. А обичта на децата, тех-
ните лъчезарни усмивки ми даваха сили да про-
дължа напред. Затова твърдя, че да си учител 
не е професия, а призвание. Честит рожден ден, 
детска градина „Пролет“! 

Минка Маринова

Щастлива съм, че имах възможността да 
работя и се пенсионирам в тази детска градина 
– най-старата, най-голямата, открита към 
иновации, с много сплотен колектив и амбицио-
зен директор в лицето на г-жа Емилия Митева. 
На целия колектив на ДГ „Пролет“ пожелавам 
крепко здраве и още по-големи професионални 
успехи! Дерзайте, колеги! 

Янка Ненова

Честити 75 години! Честит празник на всич-
ки колеги и на всеки, оставил частица от себе си 
в  ДГ „Пролет“!

Съхранили творчески дух и ентусиазъм, бъ-
дете все така всеотдайни да следвате добрите 
традиции, утвърдени през дълголетната исто-
рия на ДГ „Пролет" и да откривате нови перс-
пективи за нейното успешно развитие! Нека 
винаги всички деца, възпитаници на детската 
градина, все така да пазят в себе си спомена за 
слънчевото детство, преминало през вълшебни-
те години, изпълнени с игри, приказки и музика 
в любимата детска градина. Бъдете здрави и все 
така устремени! С много обич! 

Къймет Мустафова
ДГ „Пролет“ – 
2015 г.



Над 120 педагози хоротропци се надиграваха на площада

Кметът Васил Едрев на празника, към пирненци:
Пирне се нуждае от грижата, енергията и обичта Ви!

Стотици айтозлии 
подкрепиха инициа-
тивата на СУ „Ни-

кола Йонков Вапцаров“, 
Айтос за пролетно нади-
граване на учителската 
общност – „Заедно на хо-
рото”. В Деня на Европа 
над 120 айтоски педагози 
заложиха на българската 
идентичност, на тради-
цията и духовната връзка 
с националната ни култу-
ра.

„Основната ни идея е, 
преживявайки много по-
ложителни емоции, да се 
почувстваме и да бъдем 
част от една общност. 
Общност, в която всички 
работим заедно. Това най-
естествено би станало 
чрез нашата, българската 
култура и танц“, моти-
вира идеята на вапцаров-
ци за Първото пролетно 
надиграване – “Заедно на 
хорото”, директорът 
Ирина Вътева.

Училището даде нача-

лото на нова традиция за 
Айтос. За първи път на 
сцената на площад “Сво-
бода” се надиграваха не 
професионални танцьори, 
не танцови клубове, а 
любители хоротропци от 
педагогическите колек-
тиви на училищата и 
детските градини в Об-
щина Айтос. „Важно е да 
насърчаваме младото 
поколение да цени един-
ството и сплотеността. 
Нека бъдем единни и спло-
тени не само в трудни 
времена, но и в ежедневи-
ето. Защото само с вза-
имна подкрепа можем да 
изградим силно общество. 
Нашата сила е в единство-
то – когато сме заедно, 
можем всичко!“, заяви още 
директорът на СУ „Ни-
кола Й. Вапцаров“. 

ПРОДЪЛЖАВА НА СТР. 4

Голямото учителско хоро в Айтос
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Голямото 
учителско хоро 

в Айтос
ФОТО: МАРИЯ 

ФИЛИПОВА

Отборите 
на 10 учили-
ща и детски 
градини в 
надиграва-
нето
ФОТО: МАРИЯ 
ФИЛИПОВА

На 10 май, село Пирне 
имаше два повода да 
празнува. Стотици 

жители и гости с пирнен-
ски корен дойдоха на праз-
ничните събития по повод 
традиционния събор на 
селото и 100-годишния 
юбилей на Читалище 
„Пробуда 1925“. На покана-
та на кмета на с. Пирне 
Манчо Паскалев и секре-
таря на Читалището 
Янка Савова откликнаха 
народният представител 
Галя Василева и общински 
съветници от различни 
политически сили. Праз-
ничното настроение с 
пирненци споделиха кметът 
Васил Едрев и Председате-
лят на Общински съвет 
– Айтос Красимир Енчев.

В късния следобед, праз-
никът започна с Водосвет 
за здраве и благоденствие, 
отслужен от протойерей  
Ромил Георгиев, който на 
10 май празнува и рожден 
ден. Минути по-късно 
започна концертът за 
юбилея на Читалището с 
участието на местни и 
гостуващи състави и из-
пълнители. Близо три 
часа продължи общосел-
ското веселие със специ-
алното участие на Оркес-
тър „Странджа“, със 
солисти Жечка Сланинко-
ва и Ирена Станкова.

Много бяха честитките 
към Пирне, жителите му 
и читалището. “Да про-
дължават да се грижат и 
да обичат родното място, 
да пазят и предават тра-

дициите си. Да са заедно и 
обединени в името на 
развитието на селото,“, 
бяха пожеланията на Галя 
Василева. Кметът връчи 
поздравителни адреси на 
кмета Манчо Паскалев и 
на Янка Савова, и отправи 
специални пожелания към  
бившите и настоящите 
дейци на Народно читали-
ще «ПРОБУДА 1925», които 
вече 100 години са пазите-
ли на традициите, исто-
рията и културата в се-
лото. „Благодаря Ви, че с 
желание работите за ду-
ховния облик на Пирне, че 
придавате смисъл на мо-
ментите, които ни съби-
рат заедно“, каза на праз-
ника градоначалникът. 

Специален беше поздра-
вът към Янка Савова, 
която от 43 години ръко-

води Читалището и дър-
жи буден духа на пирненци. 
С неуморната си работа, 
енергия, желание и разно-
образието от дейности, 
които организира, Савова 
е двигател на културния 
живот в Пирне. 

На кмета на селото и 
на пирненци Васил Едрев 
пожела да бъдат силни, и 
с гордост да произнасят 
името на родното село 
„Помнете, че Пирне се 
нуждае от грижата, енер-
гията и обичта Ви. Нека с 
воля, надежда и инициа-
тивност да допринасяте 
за по-доброто му бъдеще. 
Празнувайте със само-
чувствие, бъдете горди с 
децата си, с труда си и с 
постигнатото!“, каза още 
на празника, кметът на 
Община Айтос Васил Едрев.

Кметът Васил 
Едрев с поздрави-
телни адреси към 
Паскалев и Савова
ФОТО: НП

Домакини и гости с участници в концерта                                                                                                          ФОТО: НП

Пред 100-годишното пирненско читалище                                 ФОТО: НП
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ДГ „Пролет“ е скъп спомен в сърцата ни

Вашата всеотдайност и грижа правят детска градина „Пролет“ специално място

Дом на стотици детски мечти

Образованието е основата, 
върху която се изгражда бъде-
щето на нашите деца. То е 
процес, който не само предава 
знания, но и формира характера, 
уменията и ценностите на мла-
дите хора. 

Като родители, ние често 
изпитваме притеснение и неси-
гурност, когато трябва да из-
берем мястото, където ще за-
почне този важен процес. 
Искаме да сме уверени, че те ще 
бъдат в сигурна, подкрепяща и 
стимулираща среда.

С огромна радост и призна-
телност искам да Ви поздравя 
по случай рождения ден на ваша-
та прекрасна детска градина. 
Вие сте създали място, където 

децата ни се чувстват като у 
дома си, изпълнено с усещане за 
уют, обгрижвани и обичани. 

Благодарение на вашите 
усилия и любов децата ни растат 
щастливи, развиват своите 
знания, способности и умения в 
една семейна и подкрепяща сре-
да. Вие сте тези, които полагат 
основите на тяхното бъдеще и 
ги вдъхновяват да мечтаят и да 
постигат своите цели.

Искам да изразя дълбокото 
си уважение и благодарност към 
всички вас – ръководство, педа-
гогически специалисти, възпи-
татели, медицински екип, помо-
щ е н  п е р с о н а л .  В а ш а т а 
всеотдайност и грижа правят 
детска градина „Пролет“ специ-

ално място, където децата ни 
се чувстват щастливи и обича-
ни.

Всеки ден вашата отдаденост 
в работата ми доказва, че съм 
направила най-добрия избор за 
децата си, поверявайки ги на вас. 

Пожелавам ви много здраве, 
щастие и успехи във вашата 
благородна мисия. 

С пожелание детска градина 
„Пролет“ да продължава да бъде 
място на радост и вдъхновение 
за всички деца и техните семей-
ства.

С уважение и благодарност,
Кристина Момчева
Председател на Обществения 

съвет към ДГ „Пролет“ и родител 

Детска градина „Пролет“, 
гр. Айтос е не просто учебно 
заведение.Тя е дом на стоти-
ци детски мечти, а стените 
ѝ пазят спомени на стотици 
айтозлии. Започвам така, 
защото самата аз съм неин 
възпитаник и днес гордо зая-
вявам, че моят син също е. 

Когато се върна назад в 
спомените ми от детинство, 
в съзнанието ми и пред мен 
оживяват образите на госпо-
жите ни, които изградиха у 
нас хората, които сме днес. 
Именно в ДГ „Пролет“ научих 

най-ценните уроци за живота, 
научих се на любов, човечност, 
всеотдайност. Научих се да 
вярвам в себе си. 

През годините ДГ „Пролет“, 
гр. Айтос се е утвърдила в 
града като еталон, защото 
колективът на детското 
заведение е положил нужните 
грижи за нас и нашите деца, 
за да съумеят да възпитат у 
тях нужните качества, така 
че те днес да са самостоятел-
ни, уверени и умни деца.

Благодаря на целия екип от 
специалисти и учители на ДГ 

„Пролет“, гр. Айтос за това, 
което са ми дали на мен и им 
благодаря за това, което ще 
дадат на идните поколения. 
Защото учителската профе-
сия не е „просто работа с 
работно време“, тя е призва-
ние за хора с големи сърца, а 
аз знам, че именно Вие сте 
призвани да пробуждате дет-
ските умове

!
Паолиана Маринова
Председател на Настоятелство 

при ДГ „Пролет“ и родител

Педагоги-
ческите 

специали-
сти на ДГ 
„Пролет“

Маратон на добротата в Детско отделение на МБАЛ – Айтос

Колективът на ДГ „Пролет“ – заедно из България

Бихме искали да изкажем 
най-сърдечните си благо-
дарности към целия ко-
лектив   на ДГ „Пролет"! 
Благодарим за грижите, 
търпението и обичта през 
тези години към нашите 
деца! Те имаха шанса да 

растат заобиколени от 
любов и да взимат пример 
от най-добрите! ДГ „Про-
лет“ ще остане скъп 
спомен в сърцата ни! 

Пожелаваме Ви здраве 
и сили, с които да продъл-
жавате да дарявате знания 

и умения на децата на гр. 
Айтос! 

Д-р Мустафа Мустафа 
и д-р Силвия Мустафа, 
родители

Няма как да забравя моите учителки…

Това е мястото, което ме 
връща в детството

Едни от най-хубавите 
спомени от детството ми 
са свързани с ДГ “Пролет”. 
Помня, че винаги ходех с 
желание в градината, защо-
то нямах търпение да съм с 

приятелите ми. С много от 
тях сме близки и до днес. 
Въпреки че от доста години 
не живея в Айтос, при всяко 
мое идване в родния град, не 
пропускам да мина край 
детската ми градина. 

Няма как да забравя и 
моите учителки - г-жа Ми-
тева, г-жа Алакушева и г-жа 
Георгиева. С голямо уважение 
си спомням за тях, за тях-
ната доброта и всеотдай-
ност. 

Честит рожден ден на 
моята детска градина и 
честит празник на моите 
първи учителки! Бъдете 
сигурни, че завинаги оста-

вате в сърцата на нас - ва-
шите пораснали деца.

Катерина Калоянова
Ръководител на научни 

проекти в областта на ме-
дицинските комуникацииВ приказния кът с г-жа Митева

Катерина като ръководител на 
научни проекти

Може би беше 2005 или 
2006 година, а аз трябваше 
да изиграя на сцена Елиза 
от приказката на Андерсен 
„Дивите лебеди". Бях при-
теснена, тъй като ми 
бяха поверили толкова 
важна роля. Учителките 
ми - г-жа Недкова и г-жа 
Пантелеева искаха най-
доброто за нас, но точно 
тогава се страхувах. Те 
дойдоха и започнаха да ме 
успокояват. Но знаете 
какво би си помислило едно 
5-годишно дете: „Защо 

госпожите точно сега се 
държат мило?!". А всъщност 
те винаги се държаха мило...
поне сега така ги възпри-
емам. Все пак изиграх до-
стойно една малка, крехка 
Елиза, останалите деца 
бяха сладките, „диви" ле-
беди, а госпожите бяха 
щастливи и доволни...поне 
така изглеждаха. Бяха 
достатъчно търпеливи, 
достатъчно силни, доста-
тъчно мили....И се грижеха 
за нас, както никои други. 
Затова съм благодарна - 

успяваха да ме успокоят, 
успяха и да ме подкрепят, 
за да изиграя добре ролята 
си на Елиза... 

Двадесет години по-къс-
но това е мястото, което 
ме връща в детството.

Честит Рожден ден, 
любима детска градина!!!

Християна Йорданова, 
Журналист в БНР Бургас

Днес, в БНР

Като малката Елиза



16 – 22 МАЙ 2025II

31 май 2025
Язовир „Парка“

Хващаме не само риба, но и хубави спомени!
Ловно-рибарско дружество „Сокол“, гр. Айтос организира по случай 1-ви юни, 

Денят на детето
ДЕТСКИ РИБОЛОВЕН ТУРНИР

Условия за участие:
■Риболов на плувка с една пръчка с една кука

■Задължително използване на живарници и куковад
■След претегляне рибата се връща обратно във водата

■За деца до 14-годишна възраст със заверени членски карти 
■Записване за участие: на 31.05.2025 от 8 до 8:30 на място

Никой няма да си тръгне с празни ръце - за всеки участник ще има награда под 
формата на риболовни принадлежности

ПРОГРАМА
■Записване за участие на 31.05.2025 г. от 8.00 - 8.30 ч. на място

■8.30 - 9.00 ч. теглене на жребий за местата за риболов
■9:00 ч. - Заемане на местата и подготовка.

■Начало на турнира 9:30 часа.
■Продължителност 2 часа.

■Край 11.30 часа.
■11:30 - 12:00 Отчитане на резултатите

■12:30 Награждаване на победителите

Очакват ви приятни изненади, споделени моменти край водата и много настроение!
Заповядайте да спортуваме и да се повеселим заедно!

О Б Ù И Н С К И   С Ú В Å Ò – А É Ò О С
Р  Å  Ø  Å  Н  И  Å
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 По Предложение с вх.№ ОбС-116/14.04.2025 г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно приемане на Íаредба за изменение 
и допълнение на Íаредба за определяне и администриране на местните такси и цени на услуги на територията на община Айтос.

 Общинският съвет – ãр. Аéтос,
Íа основание чл.76, ал.3, във връзка с чл.77 от Административно-процесуалния кодекс, при спазване разпоредбите на  чл.26 и чл.28 

от Закона за нормативните актове, във връзка с чл.21, ал.2 от Закона за местното самоуправление и местната администрация,  
Р Å Ø И :

1.Приема Íаредба за изменение и допълнение на Íаредба за определяне и администриране на местните такси и цени на услуги  на 
територията на община Айтос: 

§1.В чл.20, ал.1, т.2 изразът „4,00лв. дневно, или 70лв. месечно“ се изменя на „5,00лв./2,56 евро дневно, или 80,00лв./40,90евро 
месечно“.;

§2. В чл.20, ал.1, т.4 изразът „1,50лв. на кв.м. дневно, или 10 лв. на кв.м. месечно „се изменя на „2,00лв./1,02 евро  на кв.м. дневно, 
или 15,00лв./7,67евро на кв.м.  месечно“.;

§3.  В чл.20, ал.1, т.5 изразът „3,00лв.“ се изменя на „5,00лв./ 2,56 евро“;
§4. В чл.21, изречение първо  изразът „1,00 лв.“ се изменя на „1,50лв./ 0,77 евро“;
§5. В чл.21, изречение второ  изразът „0,80лв.“ се изменя на „1,00лв./0,51 евро“;
§6.  Създава нов чл.21а, със следното съдържание:
„ ×л.21а.Çа ползване на общински терени/тротоари за разполаãане на зарядни колонки за електрически автомобили се определя 

месечна такса в размер на 100лв./51,13 евро  без ДДС“;
§7. В чл.24, изразът „1,00лв.“ се изменя на „1,50лв./ 0,77евро“;
§8. В чл.36, т.1 изразът „ 15лв. на имот“  се изменя на  „20лв./10,23 евро  на имот“;
§9. В чл.36, т.2 изразът „ 25лв. на имот“  се изменя на  „50лв./25,56 евро  на имот“;
§10. В чл.36, т.3 изразът „ 20лв. на брой“  се изменя на  „50лв./25,56 евро на броé“;
§11. В чл.36, т.4 изразът „ 5 лв. на урегулиран поземлен имот, поземлен имот“  се изменя на  „10лв./5,11 евро на уреãулиран 

поземлен имот, поземлен имот“;
§12.В чл.36, т.5 изразът „ до 3 ур.п.им.,вкл.- 50лв.; над 3 ур.п.им. – 100лв.“  се изменя на  „до 3 ур.п.им.,вкл.- 100лв./51,13 евро; 

над 3 ур.п.им. – 200лв./102,26 евро“ ;
§13.В чл.36, т.6 изразът „ земеделски земи по §4 от ПЗР на ЗСПЗЗ- 100лв.; за земеделски земи по кадастрална карта- 150лв.“  се изменя 

на  „за земеделски земи по §4 от ÏÇР на ÇСÏÇÇ-200лв./102,26 евро; за земеделски земи по кадастрална карта - 300лв./153,39 евро“;
§14. В чл.36, т.7 изразът „ 100лв./поземлен имот“  се изменя на  „200лв./102,26 евро/поземлен имот“;
§15. В чл.36, т.8.2. изразът „ 1лв./кв.м. РЗП; при промяна предназначението, вътрешни преустройства- 0,50лв./кв.м. РЗП“  се изменя 

на  „2лв./1,02 евро /кв.м. РÇÏ; при промяна предназначението, вътреøни преустроéства- 1лв./0,51 евро /кв.м. РÇÏ“;
§16. В чл.36, т.9.2. изразът „ 1,50лв./кв.м. РЗП; при промяна предназначението, вътрешни преустройства- 0,75лв./кв.м. РЗП“  се 

изменя на  „2лв./1,02 евро /кв.м. РÇÏ; при промяна предназначението, вътреøни преустроéства- 1лв./0,51 евро /кв.м. РÇÏ“;
§17. В чл.36, т.10.1. изразът „ 0,50лв./л.м., но не по-малко от 50лв.“  се изменя на  „1лв./0,51 евро /л.м., но не по-малко от 

100лв./51,13 евро“;
§18. В чл.36, т.10.2. изразът „ 100лв.“  се изменя на  „500 лв./255,65 евро“;
§19. В чл.36, т.11 досеãаøния текст отпада и  придобива следната редакция :
„Ò.11. Разãлеждане на искане и изãотвяне на предложение за разреøение за изработване на проект за изменение на деéстващ 

ОУÏ по чл.124 от ÇУÒ или едновременно разреøаване на изработване на проект за ÏУÏ по чл.134, ал.3 от ÇУÒ – 500лв./255,65 евро:
Ò.11.1. Разãлеждане на искане и изãотвяне на предложение за разреøение за изработване на проект за ÏУÏ по чл.124а от ÇУÒ 

– 200лв./102,26 евро“;
§20. В чл.36, т.13 изразът „ 20лв. на документ.“  се изменя на  „50 лв. /25,56 евро на документ“;
§21. В чл.36, т.14 изразът „ 50лв. на документ“  се изменя на  „100 лв./51,13 евро на документ“;
§22. В чл.36, т.15, придобива следната редакция: 
„ за строежи I категория- 1500лв./766,94 евро
за строежи II категория – 1000лв./511,29 евро
за строежи III категория – 700лв./357,90 евро
за строежи IV категория- 500лв./255,65 евро
за строежи V категория – 300лв./153,39 евро
за строежи VI категория – 100лв./51,13 евро“;
§23. В чл.36, т.16 изразът „ 70лв./строеж“  се изменя на  „180лв./92,03 евро /строеж“.;
§24. В чл.36, т.18 изразът „ 70лв./строеж“  се изменя на  „150лв./76,69 евро /строеж“.;
§25. В чл.36, т.19 изразът „ 50лв. на обект“  се изменя на  „150лв./76,69 евро  на обект“.;
§26. В чл.36, т.20 изразът „ 50лв./строеж“  се изменя на  „100лв./51,13 евро /строеж“.;
§27. В чл.36, т.21 изразът „ 100лв. на сграда“  се изменя на  „150лв./76,69 евро  на сãрада“.;
§28. В чл.36, т.22 изразът „ 20лв.“  се изменя на  „50лв./25,56 евро“.;
§29. В чл.36, т.23 изразът „ 10лв. на документ“  се изменя на  „20лв./10,23 евро на документ“.;
§30. В чл.36, т.24 изразът „ първа зона - 5лв./ кв.м., месечно ; във втора зона – 3 лв./кв.м. месечно “  се изменя на  „първа зона 

-20лв./10,23 евро / кв.м., месечно ; във втора зона – 10лв./ 5,11 евро на кв.м. месечно“.;
§31. В чл.36, т.25 изразът „ 50лв.“  се изменя на  „100лв./51,13 евро“.;
§32. В чл.36, т.26 изразът „ 300лв. на удостоверение“  се изменя на  „500лв./255,65 евро  на удостоверение“.;
§33. В чл.36, т.27 изразът „150лв. на удостоверение“  се изменя на  „300лв./153,39 евро  на удостоверение“.;
§34. В чл.36, т.28 изразът „ 50 лв. на ПУП“  се изменя на  „150лв./76,69 евро  на ÏУÏ“.;
§35. В чл.36, т.29 изразът „ 100 лв. на ПУП“  се изменя на  „300лв./153,39 евро на ÏУÏ“.;
§36. В чл.36, т.30 изразът „ 10 лв. на документ, независимо от брой екземпляри“  се изменя на  „20 лв. /10,23 евро на документ, 

независимо от броé екземпляри“.;
§37. В чл.38, ал.1, т.1 изразът „3 лв.“ се изменя на „5лв./2,56 евро “
§38. В чл.38, ал.1, т.2 изразът „5 лв.“ се изменя на „10лв./5,11 евро “
§39. В чл.38, ал.1, т.3 изразът „3 лв.“ се изменя на „5лв./2,56 евро “
§40. В чл.38, ал.1, т.4 изразът „3 лв.“ се изменя на „5лв./2,56 евро “
§41. В чл.38, ал.1, т.5 изразът „3 лв.“ се изменя на „5лв./2,56 евро“
§42. В чл.38, ал.1, т.6 изразът „3 лв.“ се изменя на „5лв./2,56 евро“
§43. В чл.38, ал.1, т.7 изразът „3 лв.“ се изменя на „5лв./2,56 евро“
§44. В чл.38, ал.1, т.8 изразът „3 лв.“ се изменя на „5лв./2,56 евро“
§45.В чл.38, ал.1, т.9 изразът „3 лв.“ се изменя на „5лв./2,56 евро“
§46.В чл.38, ал.1, т.10 изразът „3 лв.“ се изменя на „5лв./2,56 евро“
§47.В чл.38, ал.1, т.11 изразът „3 лв.“ се изменя на „5лв./2,56 евро“
§48.В чл.38, ал.1, т.12 изразът „3 лв.“ се изменя на „5лв./2,56 евро“
§49.В чл.38, ал.1, т.13 изразът „3 лв.“ се изменя на „5лв./2,56 евро“
§50.В чл.38, ал.1, т.14 изразът „3 лв.“ се изменя на „5лв./2,56 евро“
§51.В чл.38, ал.1, т.15 изразът „3 лв.“ се изменя на „5лв./2,56 евро“
§52.В чл.38, ал.1, т.16 изразът „3 лв.“ се изменя на „10лв./5,11 евро“
§53.В чл.38, ал.1, т.17 изразът „3 лв.“ се изменя на „10лв./5,11 евро“
§54. В чл.38, ал.1, т.18 изразът „5 лв.“ се изменя на „10лв./5,11 евро“
§55. В чл.38, ал.1, т.19 изразът „3 лв.“ се изменя на „5лв./2,56 евро“
§56.В чл.38, ал.1, т.20 изразът „3 лв.“ се изменя на „5лв./2,56 евро“
§57.В чл.38, ал.1, т.23 изразът „5 лв.“ се изменя на „10лв./5,11 евро“
§58.В чл.38, ал.1, т.24 изразът „3 лв.“ се изменя на „5лв./2,56евро “
§59.В чл.38, ал.1, т.25 изразът „1лв./страница “ се изменя на „5 лв./2,56 евро на страница“
§60. В чл.38, ал.1, т.28 изразът „200лв. с вклþчен ДДС“ се изменя на „250лв./127,82 евро  с вклþчен ДДС“.

§61.В чл.40, ал.1 изразът „12 лв.“ се изменя на „24лв./12,27 евро “
§62.В чл.40, ал.3 второ изречение изразът “ 1 лев за всеки месец“ се изменя на „2 лв. /1,02 евро за всеки месец“;
§63. В чл.45, т.1.1  изразът „30 лв.“ се изменя на „50лв./25,56 евро“
§64. В чл.45, т.1.2  изразът „28 лв.“ се изменя на „48лв./24,54 евро“
§65. В чл.45, т.1.3  изразът „20 лв.“ се изменя на „40лв./20,45 евро“
§66. чл.48, придобива следната редакция:
„Çа вход в Çоопарк –Аéтос се събират следните такси:
1.за деца до 7 ãодини и хора с траéни увреждания 50% и над 50% неработоспособност – безплатно;
2.деца от 7 ã.  до 18 ã. и пенсионери – 3лв./1,53 евро ;
3. над 18 ãодини – 5 лв./2,56 евро“
§67. В чл.54, т.1 изразът “ 12,00лв.“ се изменя на „15,00лв./7,67 евро “;
§68. В чл.54, т.2 изразът “ 10,00лв.“ се изменя на „12,00лв./6,14 евро“;
§69. В чл54, т.4 изразът “ 10,00лв.“ се изменя на „15,00лв./7,67 евро “;
§70.В чл.54, т.5 изразът “ 15,00лв.“ се изменя на „20,00лв./10,23 евро“;
§71. В чл.55 изразът “ 50,00лв.“ се изменя на „100,00лв./51,13 евро “;
§72. В чл.57, ал.1, т.2 изразът „детска болница“ се изменя на „детска ãрадина –Слънце“;
§73. В чл.58, ал.1, т.2 изразът “ 10лв.“
§74. В чл.58, ал.1, т.1 изразът “ 10лв.“ се изменя на „15лв./7,67 евро “;
§75. В чл.58, ал.1, т.2 изразът “ 10лв.“ се изменя на „15лв./7,67 евро“;
§76. В чл.58, ал.1, т.3 изразът “ 10лв.“ се изменя на „15лв./7,67 евро“;
§77. В чл.58, ал.1, т.4 изразът “ 10лв.“ се изменя на „15лв./7,67 евро“;
§78. В чл.58, ал.1, т.5 изразът “ 10лв.“ се изменя на „15лв./7,67 евро“;
§79. В чл.58, ал.1, т.6  изразът “ 10лв.“ се изменя на „15лв./7,67 евро“;
§80. В чл.58, ал.1, т.7 изразът “ 5 лв.“ се изменя на „8лв./4,09 евро “;
§81.В чл.58, ал.1, т.8 изразът “ 5лв.“ се изменя на „8лв./4,09 евро“;
§82. В чл.58, ал.1, т.9 изразът “ 30лв.“ се изменя на „45лв./23,01 евро“;
§83. В чл.58, ал.1, т.10  изразът “ 7лв.“ се изменя на „10лв./5,11 евро “ а изразът „15лв. се заменя с „20лв./10,23 евро“;
§84.В чл.58, ал.1, т.11, второ предложение изразът “ 2 лева за издаване на превозен билет“  се изменя на „5лв. /2,56 евро за 

издаване на превозен билет“;
§85. В чл.58, ал.1, т.12 се отменя.
§86. В чл.58, ал.1, досеãаøна точка 13, става т.12 и придобива следната редакция:
Ò.12Издаване на заверен препис –извлечение от реøения, протоколи, заповеди, актове и доãовори – 5лв./2,56 евро“
§87. В чл.58, ал.1, досеãаøна точка 14, става т.13 и придобива следната редакция:
Ò.13Издаване на удостоверение за изплатен приватизиран обект – 8лв./4,09 евро“;
§88. В чл.58, ал.1, досеãаøна точка 15, става т.14 и придобива следната редакция:
Ò.14 Çаверка на копие от актове, доãовори, заповеди, реøения, протоколи  и друãи документи – 3лв./1,53 евро“
§89. В чл.58, ал.1, досеãаøна точка 16, става т.15
§90. В чл.58, ал.1, досеãаøна точка 17, става т.16;
§91. В чл.59, ал.1, т.1, изразът „10лв.“  се изменя на „12лв./6,14 евро „;
§92. В чл.59, ал.1, т.2, изразът „10лв.“  се изменя на „12лв./6,14 евро „;
§93.В чл.59, ал.1, т.3 , изразът „5лв.“  се изменя на „7лв./3,58 евро „;
§94.В чл.59, ал.1, т.4,  изразът „5лв.“  се изменя на „7лв./3,58 евро“;
§95. В чл.59, ал.1, т.5, изразът „5лв.“  се изменя на „7лв./3,58 евро„;
§96. В чл.59, ал.1, т.6, изразът „5лв.“  се изменя на „7лв./3,58 евро „; 
§97. В чл.59, ал.1, т.7, изразът „5лв.“ се изменя на „7лв./3,58 евро“;
§98. В чл.64, ал.2, т.1 изразът „1,50лв.“ се изменя на „2,00лв./1,02 евро“;
§99. чл.64, ал.2, т.2 изразът „1,00лв.“ се изменя на „1,50лв./0,77 евро“;
§100.В чл.64, създава нова ал.4, със следното съдържание: 
„ал.4 Çа издаване на разреøение за поставяне на преместваеми обекти по  чл.4 , ал.1, т.4“В“ от Наредбата за реда за разреøаване 

поставянето на преместваеми обекти на територията на община Аéтос – 10лв./5,11 евро“ 
§101. В чл.67, изразът „3,00 лв.“ се изменя на „5,00лв./2,56 евро“;
§102. В чл.69, ал.1,  изразът „5,00лв.“ се изменя на „10,00лв./5,11 евро“;
§103. В чл.69, ал.2,  изразът „10,00лв.“ се изменя на „15,00лв./7,67 евро“;
§104. В чл.71 изразът “ 100 лв.“ се изменя на „150лв./76,69евро“;
§105. В чл.73, ал.1, т.1 изразът “ 70,00лв.“ се изменя на „75,00лв./38,35 евро“;
§106. В чл.73, ал.1, т.4  изразът “ нов гроб -65,00лв.“  и „стар гроб-90,00лв..“ се изменя на „нов ãроб- 100,00лв./51,13 евро“ и 

„стар ãроб- 140,00лв./71,58 евро“;
§107. В чл.73, ал.1, т.5 изразът “ 8,50лв.“ се изменя на „10,00лв./5,11 евро“;
§108. В чл.73, ал.1, т.6 изразът “ 30,00лв.“ се изменя на „40,00лв./20,45 евро“;
§109. В чл.73, ал.1, т.7 изразът “ 15,00лв.“ се изменя на „20,00лв./10,23 евро“;
§110. В чл.73, ал.1, т.8 изразът “ 12,00лв.“ се изменя на „20,00лв./10,23 евро“;
§111. В чл.73, ал.1, т.9 изразът “ 80,00лв.“ се изменя на „100,00лв./51,13 евро“;
§112. В чл.73, ал.1, т.10 изразът “ 20,00лв.“ се изменя на „30,00лв./15,34 евро“;
§113. В чл.73, ал.1, т.12 изразът “ 1,80лв./час“ се изменя на „2,50лв./1,28 евро на час“;
§114. В чл.73, ал.1, т.14 изразът “ 25,00лв.“ се изменя на „30,00лв./ 15,34 евро“;
§115. В чл.73, ал.1, т.15 изразът “ 20,00лв.“ се изменя на „25,00лв./12,78 евро“;
§116. В чл.73, ал.1, т.16 изразът “ 130,00лв.“ се изменя на „135,00лв./69,02 евро“;
§117. В чл.73, ал.1, създава нова т.18 със следното съдържание:
„т.18 Ïредоставяне на надковчезни дъски – 80,00лв./40,90 евро“
§118. В чл.73, ал.1, създава нова т.19 със следното съдържание:
„ т.19.Друãи аксесоари:
- драперия – 30,00лв./ 15,34 евро 
- покров- 12,00лв./6,14 евро
-възãлавница- 10,00лв./5,11 евро
-калъфка – 8,00лв./4,09 евро
-чарøаф- -20,00лв./10,23 евро 
-одеало- 24,00лв./12,27 евро
- траурни ленти/жалеéки – комплект от 10бр.- 1,00лв./0,51 евро
- øалчета – 2,00лв./1,02 евро
-траур за врата- 2,00лв./ 1,02 евро“
§119. Íаредбата за изменение и допълнение на Íаредба за определяне и администриране на местните такси и цени на услуги на 

територията на община Айтос, приета с Решение №230/24.04.2025 г., пр.№19 на Общински съвет-Айтос,  влиза в сила от датата на 
публикуването й във вестник „Íароден приятел“.

§120. Íаредбата за изменение и допълнение на Íаредба за определяне и администриране на местните такси и цени на услуги в частта, 
посочваща цените на такси и услугите в евро,  влиза в сила от  датата, определена в Решение на Съвета на Европейския съюз за приемането 
на еврото от Република България. прието в съответствие с чл. 140, параграф 2 от Договора за функционирането на Европейския съюз, 
наричано по-нататък “Решение за приемане на еврото”, и Регламент на Съвета на Европейския съюз, приет в съответствие с чл. 140, 
параграф 3 от Договора за функционирането на Европейския съюз.

Реøението е ãласувано в заседание на  ÏРÅДСÅДАÒÅË  НА  ОбС-АÉÒОС:
ОбС, с 19 ãласа ”за”,  3 „против”  и  /п/
6 „възд.се”, проведено на  24.04.2025 ã.,КРАСИМИР ÅН×ÅВ
поименно, съãласно приложен списък към
Ïротокол   ¹ 19,  т.5. от  ДР
ВЯРНО  С  ОРИÃИНАËА /Стелиана Николова – протоколист/



Един от ярките ми спо-
мени от детството бяха 
годините, прекарани в ДГ 
„Пролет“  в град Айтос. 
Години, изпълнени с без-
грижна забава и безкрайно 
щастие . Всеки ден беше 
наситен с приключения и 
игри. 

Спомням си старото 
„кълбо“, огромното „ко-
рабче“ и колко обичахме да 
си играем там. Никога 
няма да забравя прекрас-
ните дни, прекарани в ДГ 
„Пролет“. До днес си спом-
ням безбройните прияте-
ли, с които споделяхме 
всички моменти – добри и 
лоши, като например спа-
нето следобед и варената 
тиква, която аз не обичах. 

Пожелавам на всички 
малки и пораснали деца от 
детска градина „Пролет“ 
– бъдете винаги усмихнати, 
весели и пазете близо до 
сърцето си всички тези 
прекрасни моменти. Чес-

тит рожден ден, любима 
детска градина!

Капитан Борис Тодоров, 
Помощник - командир на 
самолет Спартан,

Детска градина „Пролет“ днес
16 – 22 МАЙ 2025IV

75 години
детска градина

" Пролет"

ПРОГРАМА

12 – 14.05.2025 г – Изложба „Моята любима 
детска градина“. Откриване – 12.05.2025 г., 16,00 

ч., Ритуална зала на Община Айтос
15.05.2025 г., 16.00 ч. – Арт ателиета за деца 

„Сръчни ръчички“, в двора на детската гради-
на (централна сграда на ДГ „Пролет“), с роди-

тели и деца

20.05.2025 г., 17, 00 ч. – Концерт „Деца на Проле-
тта“ – Танцов спектакъл на открита сцена в 

двора на детската градина (централна сграда); 
– Фото ретроспекция „От първите стъпки до 

днес“ – в двора на детската градина

Бяха години, изпълнени с безгрижна 
забава и безкрайно щастие

Детска градина „Пролет“ 
е първата детска градина в 
гр. Айтос. Със своята 75-го-
дишна богата история, тра-
диции и утвърден престиж 
тя заема достойно място в 
предучилищното образование 
на гр. Айтос. В нейната ат-
мосфера на уют, топлина и 
близост се отглеждат, въз-
питават, обучават и социа-
лизират 230 деца на възраст 
от 2 до 7 години, разпределени 
в 11 възрастови групи в: ДГ 
„Пролет“, База 2 и филиали с. 
Карагеоргиево и с. Поляново. 
Екипът на детската градина 
обединява опита и мъдростта 
с амбицията и новите идеи на 
53-ма педагогически, медицин-
ски и непедагогически специа-
листи. Директор на ДГ „Про-
лет“ е Емилия Митева. 

Целият колектив работи 
успешно за: осигуряване на 
равен достъп до качествено 
образование; формиране на 
интеркултурни компетент-
ности и споделени граждански 
ценности; запазване на етно-
културната идентичност; 
поощряване на взаимно уваже-
ние, разбирателство и сътруд-
ничество между всички деца; 
покриване на изискванията на 
държавните образователни 
стандарти по всички образо-
вателни направления и дости-

гане на училищна готовност; 
разнообразяване на кътовете 
за игра и заниманията по ин-
тереси; обогатяване на мате-
риално-техническата база; 
организиране и реализиране на 
изложби, базари, мини проекти 
и празници за духовно израст-
ване на децата; осигуряване на 
възможности за допълнител-
ни дейности по акробатика, 
йога, народни и модерни танци, 
приказни ателиета за емоции; 
участия в различни състезания, 
конкурси и фестивали на на-
ционално, регионално и общин-
ско ниво, национални и евро-
п е й с к и  п р о г р а м и ; 
сътрудничество с всички 
детски градини, основни, сред-
ни училища и читалище; ус-
пешно партньорство с роди-
т е л и ,  о б щ и н а  А й т о с , 
Настоятелство и Обществен 
съвет.

Ден след ден, година след 
година, съхранил традициите 
и постиженията на дългого-
дишната история на детско-
то заведение, екипът на ДГ 
„Пролет“ върви към своето 
осмо десетилетие с нови твор-
чески стремежи в името на 
едно щастливо детство за 
децата на гр. Айтос. 

На снимките: днешните 
възпитаници на ДГ „Пролет“!

СКБ „Руен“ подготвя ново поколение борци по програма на ММС
От 1 март 30 деца са на тепиха в 
спортната зала на стадиона в Руен

 Детска 
ясла А

 Детска 
ясла Б

I а група „Калинка“

II а група „Слънчице “

 III б група „ Мики Маус“

Разновъзрастова група, с. Карагеоргиево

II б 
група 
„Мар-

гарит-
ка“

III а група „Пчеличка “

 IV 
група 
„ Мечо 
Пух “

„Разно-
възрас-

това 
група“ с. 
Поляно-

во

I б група Звездичка

С приятели от детската 
градина

Кап. Тодоров с колеги



ОБЩИНА АЙТОС
ПРОГРАМА:

15.05.2025 г., 10.00 часа – Изпращане на Випуск 2025 и Вапцаровска клетва на пър-
вокласниците. Място: СУ „Н.Й.Вапцаров“, Организатор: СУ „Н.Й.Вапцаров“ гр. 

Айтос 

16.05.2025 г., 10.30 часа, Изпращане на Випуск 2025 на СУ „Христо Ботев“. Място 
СУ „Христо Ботев“, Организатор СУ „Христо Ботев“ – гр. Айтос.

16.05.2024  г., 10.00 часа - Празнична среща на кмета на Община Айтос с изявени 
ученици в областта на науката, спорта и изкуствата, по повод 24 май - Ден на 

българската просвета и култура. Място: Община Айтос, Заседателна зала, 
Организатори: Община Айтос и училищата.

16.05.2025 г. 17.00 часа– „40 години Вълшебен детски звън“ - Юбилеен концерт ДГ 
„Славейче“. Място: НЧ „Васил Левски-1869“, Организатор: ДГ „Славейче” гр. Айтос   

16.05.2024 г.,19.00 часа – Традиционна празнична среща на кмета на Община Айтос с 
учителите и културните дейци, по повод 24 май.  Място Ресторант „Колизеум“, 

Организатор: Община Айтос 

19.05.2025 г., 17.30 часа – Тържествен концерт „Върви, народе възродени“ Място: 
НЧ „Васил Левски-1869“ гр. Айтос Организатор: НЧ „Васил Левски-1869“  

20.05.2025 г., 17.00 часа – 75 години ДГ „Пролет“, Концерт „Деца на Пролетта“ – 
Танцов спектакъл на открита сцена в двора на детската градина /централна 

сграда/; Фото ретроспекция „От първите стъпки до днес“ – в двора на детската 
градина.

20.05.2025 г.,18.00 часа, Моноспектакъл на Мариус Куркински „Нашенец“, Организа-
тор Община Айтос, Място НЧ „Васил Левски 1869“

20.05.2025 г., 15.00 часа – Тържествено отбелязване на 155-годишния юбилей на ОУ 
„Христо Ботев“ с. Пирне. Място: НЧ „Пробуда 1925“ с. Пирне, Организатор: ОУ 

„Христо Ботев“ – Пирне.  

22.05.2025 г., 13.30 ч. – Отбелязване на 24 май. Място: ОУ «Христо Ботев» с. Мъг-
лен;  Организатор: ОУ „Христо Ботев“ с. Мъглен  

23.05.2025 г., 09.30 часа – Отбелязване на 24 май - Ден на Светите братя Кирил и 
Методий, на българската азбука, просвета и култура и на славянската книжов-

ност. Място: ОУ „Св. св. Кирил и Методий“ с. Карагеоргиево, Организатор: ОУ „Св. 
св. Кирил и Методий“  

23.05.2025 г. – Тържество, посветено на 24 май. Място: НЧ „Пробуда-1925“ с. Пирне,  
Организатор: НЧ „Пробуда-1925“  

24.05.2025 г ., 10.00 часа -  Празнично шествие на училищата, детските градини, 
културните институции и спортните клубове. Място: Площад „Свобода” Орга-

низатори: Община  Айтос, НЧ „Васил Левски -1869”, училищата, детските градини 
и спортните клубове. 

24.05.2025 г., 12.00 часа – Традиционна празнична среща на кмета на Община Айтос 
с учителите ветерани. Място Ресторант „Рандеву“, Организатор Община Айтос

24.05.2025 г., 10.30 ч. – Конкурс на тема «Поздрав за 24 май»  Място: НЧ „Христо 
Ботев-1928“ с. Съдиево, Организатор: НЧ „Христо Ботев-1928“ с. Съдиево 

О Б Я В А
  „Айтос – Автотранспорт“ ЕООД открива процедура за провеждане 
на търгове с явно наддаване за отдаване под наем, както следва:

I. Обект: сграда „Автогара“, с. Руен
1.Първи търг -На основание чл.21, ал.1, т.8 от ЗМСМА,  във връзка с чл.61, от Наредбата за условията и  реда, при които общината 

упражнява правата си на собственик върху общинската част на капитала на търговските дружества, във връзка с Решение № 384 на 
Общински съвет Айтос, обективирано в Протокол № 33 от заседание на ОбС-Айтос, проведено на 27.04.2006г., се открива процедура 
за провеждане на публичен търг с явно наддаване за отдаване под наем, за срок от 3 години на обект: сграда „Автогара“ с. Руен, 
представляващ едноетажна сграда метална конструкция със застроена площ 80 кв.м., находяща се в кв.2, парцел VII по плана на с. Руен

2. Търгът ще се проведе на 28.05.2025г. от 10:30ч. в малката заседателна зала на Община Айтос. 
  3.Начална месечна тръжна цена 192,00 лв. /сто деветдесет и два лв./ без ДДС, определена съгласно базисни наемни цени, приети с 

решение №181/30.01.2025г. на Общински съвет Айтос.
  4.Депозит за участие в търга – 10% от първоначалната цена – 19,20 лв./деветнадесет лв. и двадесет ст./, който се внася в касата 

на „Айтос - Автотранспорт“ЕООД/ или по банков път: Юробанк България АД, IBAN: BG85BPBI79371044417201, BIC: BPBIBGSF, в срок до 
16:00ч. на 23.05.2025г.

    5. Стъпка за наддаване – 8,00 лв. / осем лв./.
II.Обект: „Работнически стол“
 1.Втори търг - На основание чл.21, ал.1, т.8 от ЗМСМА,  във връзка с чл.61, от Наредбата за условията и  реда, при които общината 

упражнява правата си на собственик върху общинската част на капитала на търговските дружества, във връзка с Решение № 419 на 
Общински съвет Айтос, обективирано в Протокол № 35 от заседание на ОбС-Айтос, проведено на 28.06.2006г., се открива процедура за 
провеждане на публичен търг с явно наддаване за отдаване под наем, за срок от 3 години на обект „Работнически стол“, с площ от 400 
кв.м., разполагащ със самостоятелен вход, находящ се в сграда, построена в западната част на УПИ I в квартал 263 по плана на град 
Айтос, при граници на УПИ: от запад – УПИ V, от север – улица, от изток – улица, от юг – улица.

2.Търгът ще се проведе на 28.05.2025г. от 10:30ч. в малката заседателна зала на Община Айтос. 
 3.Начална месечна тръжна цена 1440,00 лв. /хиляда четиристотин и четиридесет лева/ без ДДС, определена съгласно базисни наемни 

цени, приети с решение №181/30.01.2025г. на Общински съвет Айтос.
4.Депозит за участие в търга – 10% от първоначалната цена – 144,00 лв./сто четиридесет и четири лева/, който се внася в касата 

на „Айтос - Автотранспорт“ЕООД/ или по банков път: Юробанк България АД, IBAN: BG85BPBI79371044417201, BIC: BPBIBGSF, в срок до 
16:00ч. на 23.05.2025г.

5. Стъпка за наддаване – 60,00 лв. /шестдесет лв./.
Тръжната  документация е на стойност 40,00 лв./четиридесет лева/ без ДДС, която се закупува  в счетоводството на дружеството.
 До участие в търга ще се допускат физически и юридически лица. 
 Оглед на имотите ще се извършва всеки работен ден до 16:00ч. на 23.05.2025г. с представител на „Айтос - Автотранспорт“ ЕООД 

след представяне на платежен документ за закупена тръжна документация и предварителна заявка.
 Допълнителна информация на тел.: 0558/ 2 20 10.

УПРАВИТЕЛ: Ганчо К. Пенчев
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Вапцаровци продължават да пишат историята на МПО „Млад огнеборец“
МПО „Орел-160“ отново фаворит на ХХ Районно състезание „Млад огнеборец“ в Айтос

„Орлетата" от СУ "Нико-
ла Й. Вапцаров" отново са 
първи в крайното класиране 
на юбилейното ХХ-то Район-
но състезание на Младежки-
те противопожарни отряди 
„Млад огнеборец”, което се 
проведе на 8 май на Градския 
стадион в Айтос. Вапцаров-
ските огнеборци отвяха 
убедително конкуренцията 
и въпреки несправедливо 
отсъден фал, безапелацион-
но спечелиха състезанието, 
в което мериха сили общо 4 
отбора на млади огнеборци 
– СУ „Христо Ботев“ гр. Айтос, 
ОУ „Атанас Манчев“ гр. Айтос 
и ОУ „Христо Ботев“ с. Пир-
не.

Още в първата състеза-
телна дисциплина „Бойно 

разгръщане на състезателна 
пътека”, момчетата демон-
стрираха бързина и спортно-
техническо майсторство. 
Във втората състезателна 
дисциплината "400 м щафет-
но бягане с препятствия" с 
убедителна преднина пред 
останалите участници, от-
борът отново показа класа 
и затвърди позицията си на 
победител.

Макар и с обновен състав, 
отборът на МПО "Орел-160" 
не губи от състезателния си 
дух и волята за победа. Ис-
торията на отбора е наситен 
с победи и завоювани челни 
места в състезания на мест-
но и национално ниво. Шам-
пионите представяха общи-
на Айтос на областния кръг, 

който се проведе на 14 май 
2025 г. в гр. Камено.

Поздравления за огнебор-
ците и техните ръководи-
тели – Никола Габровски и 
Али Пехливан, инструктор 
от РСПБЗН и за Мажоретния 
състав "Морски сирени" при 
СУ „Никола Й. Вапцаров“, 
който украси състезанието 
със своето изпълнение и 
подкрепи отбора.

Вапцаровските огнеборци 
след поредния успех

ФОТО: СУ „НИКОЛА Й.ВАПЦАРОВ“, ГР. 
АЙТОС

Ротари на стрелби с кауза

„Филип Кутев във вечност-
та“

На 11 май на Ловното 
стрелбище в парк „Славеева 
река“ в Айтос се проведе по-
редното успешно благотво-
рително събитие под знака 
на Ротари, с кауза ”Филип 
Кутев във вечността!” – 

спортна стрелба – СКИЙТ /
панички/ и БЯГАЩ ГЛИГАН. 

Ще припомним, че целта е 
със събраните средства от 
това и други благотворител-
ни прояви да се акумулират 
средства за изграждането на 
паметник на композитора 
Филип Кутев – най-известния 

айтозлия на всички времена. 

За тази цел на името на 
Ротари клуб Айтос е откри-
т а  б а н к о в а  с м е т к а  – 
BG59STSA93000021455719 
STSABGSF БАНКА ДСК-ЦУ - 
ДАРЯВАЙТЕ!

Стрелците участници в „Бягащ глиган“                                                                                                ФОТО: ИВАН ИВАНОВ



16 – 22 МАЙ 2025IV

ПРОДЪЛЖЕНИЕ ОТ СТР. 1 

Публиката беше нетър-
пелива да усети ритмите 
и да види своите учители 
във фолклорния ритуал на 
обединение, който всеки 
българин носи в сърцето 
си. Но преди хоротропците 
да се качат на сцената, 
водещата Гюлсюм Али по 
невероятен начин „въведе“ 
айтозлии в магията, която 
предстоеше да се случи. 
„Обичаме този момент в 
хорото, когато то става 
едно цяло. Едно голямо, 
припкащо и тропащо, 
толкова българско хоро, в 

което няма аз и ти, той и 
тя. Хорото е кръг, то е 
общност, която сплотява 
и сближава нас, българите! 
Преодолява различия, раз-
чупва граници, събужда 
духа, докосва струните на 
душата и разпалва огъня 
на българщината в сърца-
та ни!“ С талант, Гюлсюм 
успя да добави към емоци-
ята и възторга от танци-
те на учителите, своите 
прекрасни песни с фолклор-
ни мотиви.

Педагозите успяха да 
обърнат ролите. Те бяха 
на сцената, а учениците 
им – зрители. Чрез личния 
си пример показаха на мла-

дото поколение, че със 
сплотеност може да се 
постигне много. 

Надиграването нямаше 
конкурсен характер. Всеки 
колектив имаше възмож-
ността да се изяви с ин-
дивидуално участие. В 
паузите между индивиду-
алните изпълнения, всич-
ки участници танцуваха 
едновременно Еленино 
хоро, Ръченица, Дайчово 
хоро, Ширто, Самоковско 
хоро. Докато накрая пло-
щадът едва побра възтор-
зите и ритмите на едно 
голямо хоро, на което, до 
учителите се наредиха 
много деца и граждани. Танцовата група на организаторите впечатли със стайлинг                                                                   ФОТО: НП

ДГ „Славейче“ е организатор на Четвъртото издание на майското състезание

И детските градини заедно в „Игри на волята“
На 9 май, в Спортна 

зала „Аетос“ в Айтос 
се проведе най-въл-

нуващото и атрактивно 
състезание на сезона – 
„ИГРИ НА ВОЛЯТА“. Отбо-
рите на седемте детски 
градини в община Айтос 
се състезаваха и забавля-
ваха в украсеното с балони, 
знамена и усмивки спорт-
но съоръжение.

Това е поредното, Чет-
върто издание на майско-
то състезание на детски-
те градини в Айтос, 
организирано от Детска 
градина „Славейче“, но е 
първото със слогана „Иг-
ри на волята“.

Детската надпревара 
стартира с танца на гра-
циозните мажоретки на 
„Славейче“, и със сърдечния 
поздрав на директора 
Станимира Колева към 
всички участници. Лично 
кметът Васил Едрев дой-
де в залата, за да мотиви-
ра децата, да им пожелае 
спортен хъс и успехи, и да 
ги увери, че „още на стар-
та всички са победители“.

Много смях предизвика 
появата на „героя“ Данчо 
Мързеланчо, на който 
децата не пожелаха да 
приличат. Малчуганите 
се заеха да показват на 
мързеланкото, как да 

спортува и се впуснаха в 
състезателни игри, които 
изискваха бързина, коор-
динация и екипност. 
Спортната изява на деца-

та оценяваха директор-
ките. Всички отбори по-
лучиха купи и медали, и 
разбира се - подаръци.

Първо издание на детските „Игри на волята“ в Айтос
ФОТО: НП

Грациозни-
те мажо-

ретки на ДГ 
„Славейче“

ФОТО: НП

40 ученици номинирани за Годишните награди 2025 на община Айтос
На 16 май осем училища изпращат 

най-добрите на празнична среща с кмета 
Васил Едрев

40 ученици от осемте общински учи-
лища са номинирани от педагогическите 
съвети за Годишните награди на Общи-
на Айтос по повод 24 май – Ден на бъл-
гарската просвета и култура и на сла-
вянската писменост. Това са отличници 
и изявени в науката, изкуствата и 
спорта ученици. Всеки един от тях по-
лучи покана от кмета на община Айтос 

Васил Едрев за участие в традиционната 
празнична среща в Община Айтос в на-
вечерието на празника. Форумът е на 16 
май от 10.00 часа в Заседателната зала 
на Общината.

„Целта е да оценим труда на ученици-
те, постигнали успехи през учебната 
година, да ги поощрим и да ги стимули-
раме. Доверявам се на ръководствата на 
училищата и на учителите, които най-
добре познават своите възпитаници и 
постигнатото от тях.“, коментира 

кметът преди срещата.
 ОУ „АТАНАС МАНЧЕВ” гр. Айтос номи-

нира за Годишните награди на Общината  
отличниците ЯНКА ЖЕКОВА АРНАУДОВА 
от ІІІа клас, ЕЛЕНКА НАСКОВА МИТКОВА 
от ІV А клас, ДИДА ТЕМЕНУЖКОВА ОГНЯ-
НОВА от ІVб клас,  ГИНКА ТОДОРОВА 
ЙОРДАНОВА от VІ А клас и ГАБРИЕЛА 
ЦЕНКОВА ОГНЯНОВА от VІ б клас. 

И ОУ „ХРИСТО БОТЕВ” с. МЪГЛЕН 
избра своите отличници и изявени уче-
ници - ДИЛАРА САЛИМ МЮМЮН от І 
клас, СЕЛЕН БЕЛГИН ТОПАЛ от VII клас, 
СИНАН ИЛХАН ЮСЕИН от VІІ клас, шес-
токласниците ОНУР ЮСМЕН СМАИЛ и 
ГЮЛСУМ НУРИ РАМАДАН. 

СУ „ХРИСТО БОТЕВ” гр. АЙТОС изпра-
ща на Годишната среща отличници, 
победители в олимпиади и конкурси, 
спортисти, гвардейци, танцьори - МЕ-
РИАМ ХЮСЕИН ХАСАН от IV „в“, ЕДА 
ДЖЕМИЛОВА ЮМЕРОВА от X „а“, САМУ-
ИЛ ПЕТРОВ ЩЕРЕВ от XI „а“ клас, ОНУР 
ИЛЯЗОВ ИЛЯЗОВ - XI „а“ клас и СЕДЕФ 
БЕЛГИН ТОПАЛ от XI „б“ клас. 

ОУ „СВ.СВ. КИРИЛ И МЕТОДИЙ” с. 
КАРАГЕОРГИЕВО: ще представят от-
личничките и активистите ЕЛФИДА 
БАКИ МЕТИН от I клас, БЕРФИН РАМАДАН 
ШАБАН от III клас, МИРАЙ САЛИ РУЖДИ 
от ІV клас,  СИНЕМ ЕРХАН ХЪЛМИ от V 
клас и РУЯ РЕЙХАН РАХИМ от VІІ клас. 

За отличен успех през учебната годи-
на и за активно участие в конкурси, ОУ 
„ХРИСТО БОТЕВ“ с. ПИРНЕ номинира 

АРАС ВИЖДАН ЕМИН от III клас, РАМА-
ДАН ЕРЕДЖЕБ ИСУС от IV клас, СТАНКА 
МАРИЯНОВА ИВАНОВА от V клас, ВЕСКА 
МАКСИМОВА ФОТЕВА от V клас, МЕРВЕ 
МУРАД ЯШАР от VІІ клас.

СУ „Н.Й.ВАПЦАРОВ” гр. АЙТОС разчи-
та на ученици с отлични резултати, 
активни в училищните инициативи и с 
театрални изяви, представители на 
Ученическия съвет - АННА- МАРИЯ КА-
МЕНОВА БРАНКОВА от X „г” клас ВЛА-
ДИМИР СТАНИМИРОВ СТОЙЧЕВ ОТ X „б” 
клас, ЕЗГИ ИСМАИЛ МУСТАФА от VII „б” 
клас и ИРЕМ ИЛХАНОВА ЕМИНОВА от IV 
„в“ клас и МЕХМЕД ХАЛИЛ МЕХМЕД от 
X „б“ клас

ПГСС „ЗЛАТНА НИВА“  гр. АЙТОС ще 
представят отличниците и успелите 
участници в тематични състезания 
АНЕЛИЯ КРАСИМИРОВА ТОДОРОВА от 
XI „б” клас, ДИЛЯНА ДЕНЧЕВА ДЯНКОВА 
от XI „б” клас, ЕМИНЕ МЕХМЕД ХАСАН 
от XII „б” клас, РАБИЕ МЕХМЕД ОСМАН 
от XII „б” клас и АЙШЕ СЕИД АЗИМ ат 
IX „б” клас. 

ОУ „СВЕТЛИНА” с. ТОПОЛИЦА също 
номинира най-успешните си възпита-
ници, отличници и носители на медали 
от олимпиади и състезания - КРИСИЯ 
ИВОВА ТОХЧЕЛИЕВА от ІV клас, МИРА 
ЕРДЖАН ШАБАН   

от ІІІ клас, БЕРК АНГЕЛОВ ЧАФАДАРОВ 
от V клас, АЙТАЧ БЮЛЕНТ АЙДЪН - V 
клас и РАДОСТИН РУМЕНОВ КАЧАРОВ – 
VІІ клас.Май 2017 г. – на среща с кмета. Много от отличниците на снимката са вече абитуриенти, сту-

денти и работещи млади хора.                                                                                                                         ФОТО: НП АРХИВ

Голямото учителско хоро в Айтос
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По тази причина няма нещо, 
което да остане във воала на 
покритието, в малкия град 
всичко се знае за теб – в про-
фесионален и личен план. Така 
че по-голямо признание от 
това няма.

– Задължава ли ви този 
приз?

– Даването на един приз 
няма как да промени действи-
ята и поведението на човека. 
Той ме радва, но и наскърбява. 
Приживе такива звания се 
дават или в края на кариерата 
на един човек, или когато вече 
го няма. За съжаление. Но съм 
благодарен на всички, които 
са оценили това, което съм 
правил и което продължавам 
да правя.

– Какво е да си лекар в малък 
град?

– Да си лекар в малък град 
има своите особености. По-
знаваш всички – половината 
са ти роднини, останалите са 
приятели и отношението е 

повече от лично. Така че ето 
я разликата с големия град – ти 
и пациентът сте анонимни. 
В малък град като Поморие 
това няма как да се случи. 

– Какво остава скрито от 
очите на обществото в еже-
дневието на един лекар?

– Скрито остава това, 
което се случва десетки годи-
ни – отсъствието от живота 
на собственото ти семейство 
и деца. Това те натъжава. 
Прибирайки се вечерта, дете-
то ти се обръща към теб с 
думите: „ти на работа ли 
отиваш“, а ти се връщаш. 

– Кои са хубавите страни 
на системата, в която рабо-
тят българските лекари и 
какво би ви се искало да се 
промени?

– Напоследък сме свикнали 
само да критикуваме. Хубава-
та страна на здравеопазване-
то в България е, че всеки има 
достъп до специалист по 
всяка една специалност и на 

възможно най-високо ниво. 
Именно това в други страни 
не е възможно. Тази достъп-
ност на лекарите в болнична-
та система е може би най-
добрата страна в нашето 
здравеопазване. Другата 
страна, която няма как да не 
спомена – мотивацията за 
работа на хора в тази специ-
алност, което за съжаление 
не е силната страна на наша-
та система. Свидетели сме на 
факта, че специалистите по 
„здравни грижи“ са все по-мал-
ко. Медицински сестри, аку-
шерки и фелдшери – те непре-
къснато намаляват, което 
показва, че възможностите 
за признание и реализация в 
чужбина са много по-големи, 
отколкото в България. Поне 
до момента. 

Ако говорим за пожелание, 
то е свързано с нашата на-
дежда към условията за ра-
бота – за удовлетвореността, 
която е не само парична – да 
бъдат толкова добри, колко-
то и в другите държави, за да 
може повече хора да имат 
амбиция да работят в тази 
прекрасна сфера – медицината 
като част от здравеопазва-
нето. Няма по-добро от това 
да даваш здраве и надежда, и 
радост от раждането на един 
нов човек. Здравеопазването 
има една специфична особеност 
– то е елемент на национал-
ната сигурност на всяка 
държава. Ако една страна се 
лиши от здравеопазване, 
дали ще може да разчита на 
запазването на своята иден-
тичност и независимост. 
Така че пожеланието ми е 
това. Мечтата и надеждата 
– да има мотивация сред мла-
дите хора да работят в 
здравната ни система. 

– Съществува ли все още 
отговорността на лекарите 
към пациентите им?

– Отговорността лекар – 
пациент трябва да разглеж-
даме в два аспекта – юридиче-

ска и морална ангажираност. 
Няма как да желаеш да помог-
неш, да облекчиш страдани-
ята на човек, който се е 
обърнал към теб – лекаря – без 
да носиш отговорност към 
него. Аз не знам да има безот-
говорни лекари или поне с 
тези, с които съм се срещал, 
не знам да имат подобно по-
ведение към своите пациенти 
– професията не го допуска. 
Нямаш място в нея.

– Обратният въпрос – па-
циентите, ценим ли своите 
лекари, успяваме ли да им 
покажем благодарността си? 

– Индивидуално е. Като 
цяло това е един от мотиви-
те за напускане на хората, 
работещи в системата, и 
миграцията им в чужбина. Един 
от мотивите за нежеланието 
на младите да влизат в сфе-
рата, защото за разлика от 
други професии, в медицината 
всяко действие, касаещо жи-
вота на хората, крие риск. 
Резултатът от действието 
спрямо един пациент не е за-
дължително да бъде такъв, 
какъвто е очакван от самия 
него или какъвто е желан от 
лекаря. Благоприятен изход 
невинаги е възможен – за съ-
жаление. Очакванията на чо-
века, на всеки един, е да се 
случи чудото, да бъде сбъдна-
то това, към което се стреми. 
Биологията има свои закони, 
които са неумолими. В този 
аспект, ако хората имат по-
реална представа за граница-
та на възможното и невъз-
можното, това би довело до 
реалистични очаквания към 
техните лечители. Това е и 
въпрос на здравна култура, 
върху която в България има 
още много какво да се направи. 

- Изкуственият интелект 
– е около нас, но доколко по-
мага и доколко крие риск в 
медицината?

За изкуствения интелект 
смятахме, че е бъдещето – той 
е настоящето на медицината 

и няма как да не е така. Засе-
га е във високотехнологични-
те сфери на здравеопазване-
то. И несъмнено ще навлезе 
и помогне. Въпросът е по 
какъв начин да бъде контро-
лиран. Всички искаме и знаем, 
че той ще бъде само за добро. 
Да не забравяме обаче, че из-
куственият интелект тряб-
ва да бъде управляван от ес-
тествения. Така че да не 
загърбваме естествения и да 
не разчитаме на изкуствения 
– той е само наш помощник 
– не и този, който ще ни води, 
управлява. 

-р Попов, какво е да полу-
чите признание като почетен 
гражданин на родния си град?

– Това за мен е най-ценното, 
защото го получавам от хора, 
сред които съм непрекъснато, 
които обичам, на които държа. 

„
Ако хората 
имат по-реал-
на представа 
за границата 
на възмож-
ното и не-
възможното, 
това би довело 
до реалистич-
ни очаквания 
към техните 
лечители

Да си лекар в малък град: познаваш 
всички – половината са ти 
роднини, останалите – приятели

Д-р Матей Попов, МБАЛ – Поморие: 

Д

Д-р Матей Попов е роден през 1961 г. в гр. Поморие, където израства и получава основно 
образование. През 1979 г. завършва Математическа гимназия в гр. Бургас със златен 
медал. Висшето си образование получава в Медицински институт – Варна, където 
отново се дипломира със златен медал (1987 г.). Преминава през национални и междуна-
родни обучения и квалификации в областта на акушерството и гинекологията, 
онкогинекологията, оперативната гинекология – хистероскопия, колпоскопия, ехограф-
ска диагностика, майчино-фетална медицина. Участва в акушерски и гинекологични 
конгреси в България, както и в професионални форуми в Белгия и Германия. В дългого-
дишната си работа д-р Попов е извършил много операции с различна степен на слож-
ност, като голяма част от тях са превърнати в рутина в работата на болницата. 
След конкурс, от 2000 г. д-р Попов оглавява отделението по акушерство и гинекология в 
МБАЛ – Поморие. На 6 май Община Поморие му връчи наградата „Почетен гражданин на 
Поморие“. Престижното отличие повече от заслужено премина в ръцете на признатия 
и уважаван лекар. Какво е да получиш най-високата оценка от съгражданите си, 
задължава ли и как ще продължи пътя си оттук нататък – това сподели д-р Попов за 
читателите на в. „Черноморски фар“ минути след като получи приза.

МОНИКА ИЛИЕВА

ИНТЕРВЮ

Д-Р МАТЕЙ 
ПОПОВ
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ



МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Александър Бояджиев е 
човек, който не се вписва 
лесно в клишета и живее 
живот, изпълнен с разноо-
бразие и страст към всичко, 
което прави. Като бивш ле-
коатлет и настоящ хандбалист 
и старши треньор на мъжкия 
национален отбор по плажен 
хандбал, спортът е не само 
част от ежедневието му, но 
и начин на живот. В богатата 
му автобиография се вписва 
и това, че е съдия както по 
плажен, така и по стандартен 
хандбал. В свободното си 
време той обича да играе 
футбол с приятели и да си 
поставя нови предизвикател-
ства, като 10-километрови 
кросове в Морската градина 
на Бургас – място, което счи-
та за идеално за бягане и 
където намира тишина и 
концентрация сред природа-
та.

Интересите му обаче не се 
изчерпват само със спорта. 
Александър е човек, който 
знае как да балансира между 
различни светове. В юноше-
ските си години той се от-
дава на модата и от 18 до 26 
години е модел. През 2007 го-
дина получава титлата 
„Мистър топ лице на Бургас“, 
което му дава още една плат-
форма да изрази себе си. Но 
въпреки успехите в модния 
свят, той решава да послед-
ва пътя на спорта и да се 

посвети на хандбала.
Неговата работа с деца 

също е необикновена. Той 
преподава на учениците от 
ОУ „Пейо Яворов“ в Бургас, 
като най-малките му възпи-
таници са третокласници. 
Работата с тях описва като 
„щуро преживяване“, но и 
невероятно удовлетворява-
що. Любовта му към спорта 
и работата с млади хора се е 
утвърдила и Александър не 
спира да вдъхновява децата 
да бъдат активни и да пре-
следват своите мечти.

Когато не е на терена или 
на тренировъчна сесия, Алек-
сандър намира време да се 
потопи в света на книгите. 
В момента чете „1984“ на 
Джордж Оруел, която за него 
е не само литература, но и 
повод за размисъл за съвре-
менния свят и неговите 
предизвикателства.

И не на последно място, в 
период от живота си Алек-
сандър е бил спасител на 
плажа, доказвайки, че негови-
ят ангажимент към безопас-
ността и благополучието на 
другите е наистина сериозен.

Това е Александър – човек 
с много лица, които същест-
вуват в перфектен баланс, 
съчетавайки спорта, модата, 
работата с деца и личните 
му интереси.

Имало едно време

Започнал е да тренира 

първо стандартния хандбал, 
когато е бил 7 клас. Освен 
хандбала обаче, в живота му 
е имало и друг спорт – леката 
атлетика. Бил е спринтьор 
на 60 и 100 метра гладко бя-
гане. До 12 клас е успявал да 
съчетава и двата спорта. „От 
9 часа сутринта бях на тре-
нировка по лека атлетика. 
От 13:00 – 13:30 на училище. И 
вечерта отивах на трениров-
ка по хандбал от 19:30 до 21:00 
часа“. Това е било ежедневие-
то на Александър от поне-
делник до петък, като уик-
ендите също е посвещавал на 
спорт. Тогава обаче е играел 
мачове. 

В 8 клас е станал републи-
кански шампион на 100 метра, 
а последният му медал, свър-
зан с леката атлетика, е от 
10 клас – бронзов от 60 метра 
гладко бягане. 

„Хареса ми колективната 
игра“. С това изречение опис-
ва избора си Александър. За-
щото все пак везните са на-
клонили в полза на хандбала, 
въпреки всички опити да 
съчетава и двата вида спорт 
в продължение на години. Той 
толкова бързо навлиза в 
хандбала, че почти веднага 
става част от разширения 
състав на юношеския нацио-
нален отбор.

Минали и настоящи 
отбори 

Завършил е Национална 
спортна академия с две спе-

циалности – „Треньор по 
хандбал“ и „Учител по физи-
ческо възпитание и спорт“. 
Отделно има и магистрату-
ра, която е завършил в УНСС 
– „Бизнес администрация“ със 
специализация „Бизнес кому-
никация“. В УНСС също е бил 
част от студентския отбор 
по хандбал, с който се е кла-
сирал на пето място на тур-
нир в Париж. В момента е 
учител по физическо възпи-
тание и спорт в ОУ „Пейо 
Яворов” в Бургас. 

Първият му отбор е „Порт 
Бургас”. Състезавал се е още 
за НСА - София, „Локомотив“ 
– Варна, които са шампион на 
България, а в момента е ак-
тивен играч в „Осъм“ – Ловеч. 

Как се става треньор по 
плажен хандбал  

Той е сред двамата бълга-
ри, заедно с Ирина Миладино-
ва, които са с 3-rd Level EHF 
Beach Handball Coach, даван 
от Европейската хандбална 
федерация. Единственото 
по-високо ниво от това, кое-
то притежава Александър, е 
Master Coach. Но бургаският 
хандбалист се е насочил и към 
този своеобразен „Еверест“. 
На Александър ще му отнеме 
2 години, за да се сдобие с 
това най-високо ниво. Което 
е драстична разлика спрямо 
третото ниво на треньорски 
лиценз по плажен хандбал, 
чието придобиване е продъл-
жило около 3-4 месеца. „Но си 
струва“, вярва Александър. 

Какво следва 

Към плажния хандбал се 
насочва, когато е бил студент 
– на 23-24-годишна възраст. 
От 2024 година насам е горд 
старши треньор на нацио-
налния отбор по плажен 
хандбал за мъже. Александър 
е и помощник-треньор на 
юношеския национален отбор.

„Лятото заминаваме за 
Европейско първенство, кое-
то ще се проведе в Алания, 
Турция. При мъжете се пада-
ме в група с Испания, Швеция 
и Франция. Много ще е тежко. 
Ще дадем всичко от себе си, 
за да постигнем успех. В ханд-
бала интересното е, че ако 
вземеш първото полувреме, 
а второто загубиш, се стига 
до дузпи. А при дузпи има шанс 
да победиш и най-силния 
отбор“, споделя Александър. 
„На това ще разчитаме. Да ги 
победим в първите полувре-
мена“, категоричен е той. 

Освен това пред Александър 
стоят и още ангажименти 
– лагер през юли месец, а също 
така и Държавно първенство 
по плажен хандбал, което ще 
се състои в Приморско. Края 
на май месец ще има и Между-

народен турнир по плажен 
хандбал, който също ще е в 
Приморско. 

„През изминалото лято 
по време на Европейската 
квалификация мъжкият на-
ционален отбор постигна 
най-доброто си класиране до 
момента. Нашите момчета 
завършиха на 5. място“. Алек-
сандър вярва, че този успех 
ще се повтори, ако не и подо-
бри. През май месец ще запо-
чне същинската подготовка 
на играчите за Европейското. 
„Основната ми цел е да под-
готвя състезателите физи-
чески, тактически, техниче-
ски и психически“, казва 
Александър. 

Ханбалистът участва и в 
първото в историята Све-
товно първенство за учите-
ли по физическо възпитание 
и спорт, което се проведе от 
5 до 10 май в Южна Франция, 
в близост до Ница и Марсилия. 

Освен Александър, още 
четирима бургаски учители 
се впуснаха в това предизви-
кателство - Кирчо Петков 
от ОУ “Любен Каравелов”, 
Малин Орачев от ПГЕЕ ”Кон-
стантин Фотинов”, Петър 
Христов от НБУ ”Михаил 
Лъкатник” и Марина Райкова 
ОУ “Петко Рачев Славейков” 
ще вземат участие в надпре-
варата, като ще се състеза-
ват в дисциплини като бад-
минтон, плуване, бягане, 
ръгби и други спортове. 

Капитан на бургаския от-
бор беше именно Александър 
Бояджиев. Той сподели пред 
„Черноморски фар“, че бурга-
ските учители имат какво 
да покажат на света.

Първенството съчетава-
ше спортната надпревара с 
образователни елементи – 
паралелно се провеждаха 
лекции и семинари на англий-
ски език, които целяха да 

подобрят методиката на 
преподаване и практическата 
работа в училище. Една от 
лекциите, която се проведе 
на 10 май, бе на тема „Анга-
жиране на физическото 
възпитание за развиване на 
любов към движението през 
целия живот и осъзнаване на 
здравословния начин на живот 
у младите хора“. Участие в 
първенството взеха 27 дър-
жави.

В подкрепа на участието 
на местните учители, Общи-
на Бургас осигури финансова 
помощ, което позволи на 
региона да бъде достойно 
представен на международния 
форум.

В битка за олимпийския 
подиум 

„Говори се плажният ханд-
бал да стане олимпийски 
спорт“, с надежда в гласа 
казва Александър. През вече 
изминалите летни олимпий-
ски игри в Париж е имало 
проба по плажен хандбал, 
като са се събрали отбори от 
цял свят. Александър споде-
ля, че всичко с пробите е 
преминало успешно и спортът 
се е харесал на организатори-
те. И вероятно след още 2 
издания на игрите може да го 
видим в календара на Олим-
пиадата. 

Да си учител в Словакия

„Четири години съм бил 
командирован учител по 
физическо възпитание и спорт 
в българското училище в 
Братислава“, разказва Алек-
сандър. В Братислава е срещ-
нал и своята съпруга, от 
която има дете. Съпругата 
му също се занимава със спорт. 
Тя е треньор по фигурно 
пързаляне и бивша национал-
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Александър Бояджиев: Който не е гледал пла 
Всестранно развита личност. Мъжът с многото лица – модел, лекоатлет, 
спасител на плажа, хандбалист, учител, съдия и треньор 

Алек-
сандър с 

вицепре-
зидента 

Илияна 
Йотова 

по време 
на чест-
ването 

на 75-ата 
годишни-
на на БСУ 
„Христо 

Ботев“
ФОТО: ЛИЧЕН 

АРХИВ

Александър след поредна записана победа като състезател по 
хандбал                                                                                            ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ
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жен хандбал, той не се е влюбил в този спорт 

на състезателка по кънки на 
лед. „Двамата се конкурираме 
кой има повече медали“, ше-
гува се той. „Тя ще иска да 
научи дъщеря ни да се пърза-
ля на кънки на лед, а аз ще 
искам да бъде лекоатлет или 
хандбалист. Ще е интересно 
да видим кой ще надделее“, с 
усмивка казва Александър.  

„Една част от сърцето ми 
е в това училище“, споделя 
Александър. По време на пре-
биваването си там е създал 

връзка с местния футболен 
клуб – „Слован“ – Братислава, 
като е уреждал децата, на 
които е бил учител, да ходят 
безплатно на футболни ма-
чове от първенството, дори 
и мачове от „Лига Европа“. 

„На учениците много им 
липсвам и искат да се върна. 
Въпреки че минаха две години, 
откакто не им преподавам, 
продължават да ми пишат в 
социалните мрежи“, комен-
тира хандбалистът. 

По-интересното е, че дока-
то е учител 4 години в Словакия, 
Александър всеки уикенд се 
прибира до България, за да играе 
мачовете по хандбал с отбора 
си „Осъм“ – Ловеч. „Клубът ми 
плащаше самолетните билети, 
хотели, храна и отделно запла-
щането и премиите. Много съм 
им благодарен“.

Класната стая в България 

Понастоящем Александър 

е учител в ОУ „Пейо Яворов“ 
– Бургас. С мъжкия отбор по 
хандбал на училището са 
станали втори на общинско-
то състезание, а с момиче-
тата – трети. „С девойките 
от 5. – 7. клас участвахме на 
коледен международен хан-
дбален турнир в Гърция, 
съвместно с ученици от ОУ 
„Любен Каравелов“. Там се 
класирахме на 6. място от 
общо 13 отбора. Изправихме 
се срещу клубни тимове и 
постигнахме победи. Доказа-
хме, че в България хандбал се 
играе на прилично ниво, дори 

и в училищата“. 
Мнението на Александър 

е, че масовият спорт в учи-
лищата трябва да се развива 
повече, а не само по клубовете. 
„Защото от училището из-
лизат големите спортисти“, 
категоричен е хандбалистът. 

„Основната ми цел е да 
мотивирам учениците да 
бъдат максимално физически 
активни, да ги накарам да 
осъзнаят необходимостта 
от движение и спорт, да ги 
убедя, че трябва да дадат 
всичко от себе си,  да се из-
градят както физически 
здрави, така и устойчиви 
личности. Трудно е да се 
постигне успех в учебната 
дейност по физическо въз-
питание и спорт, без съз-
нателното отношение на 
учениците, без тяхната 
положителна мотивация и 
нагласа за учене и спорту-
ване. Осъзнаването на 
собствените сили прави 
ученика уверен, със само-
чувствие, което му дава 
смелост за победа. За мен 
добрият учител е онзи, 
който умее да преподава 
качествено, да усъвършен-
ства постоянно знанията 
и опита си. Преподаването 
е призвание, мисия и голяма 
отговорност“.

Думите на Александър са 
подплатени и от престиж-
ни награди, които получава 
като преподавател. На 9 май 
той бе удостоен със специ-
алната награда на СБУ „Учи-
тел на годината“ - 2025 г.. 
Той не успя да присъства на 
тържествената церемония 
по награждаването, тъй 
като все още беше във Фран-
ция. Но след като се върна 
от първенството, получи 

предвидените за него отли-
чия. 

Перспективите пред 
плажния хандбал у нас

На много места вече са из-
градили изкуствени игрища, 
за да могат състезателите 
да тренират плажен хандбал 
и извън традиционния за то-
ва сезон – лятото. По думите 
на Александър такива игрища 
има в Ловеч, Хасково, Труд, 
Свиленград. „Това са все гра-
дове в Централна България, 
което е уникално. Браво на 
кметовете, които са отворе-
ни за плажния хандбал и съз-
дават условия на състезате-
лите си, за да го практикуват“. 

Първо, Александър се на-
дява плажният хандбал да 
стане олимпийски спорт. 
„Искам да отида на олимпиа-
да с мъжкия национален отбор. 
Мисля, че ще можем да по-
стигнем голям успех. Както 
е казал Пиер дьо Кубертен: 
„важно е участието“. 

Хандбалистът не е имал 
възможността да се изяви на 
олимпиада като състезател, 
но иска да усети магията 
поне като треньор. „А освен 
това България не е участвала 
дори и със стандартния 
хандбал. Така че искам да имам 
такъв шанс“, категоричен е 
хандбалистът. 

По думите на Александър 
плажният хандбал се развива 
много динамично в България. 
„Вече имаме международен 
делегат по плажен хандбал, 
както и две международни 
съдийски двойки, които ходят 
по големи европейски форуми“. 
Това със сигурност е положи-
телен знак!

Александър в момент, в който напътства състезателите си по плажен хандбал
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Александър в действие                                                                                                                                      ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

ÑÚОБÙЕÍИЕ

ЗК „Единство“ с. Ãолямо Буково, обл. Бургас, общ. Средец кани, всички член-
кооператори на годишно отчетно събрание, което ще се проведе на 07.06.2025г. при 

следният:
ДÍЕВЕÍ РЕД :

1.Отчетен доклад на председателя на кооперацията за дейността през 2024 г.
2.Отчетен доклад на председателя на КС за дейността през 2024 г.
3.Приемане на ÃФО на кооперацията за 2024 г.
4.Вземане решение за промяна на обявената продажна цена на административната 

сграда на кооперацията в едно с подземлен имот.
5. Разни

Съгранието ще се проведе в сградата на Кооперацията в с. Ãолямо Буково от 10 
часа, при липса на кворум събранието ще започне един час по-късно.

От Управителния съвет на Кооперацията

Александър 
получава 

Специалната 
награда от 

националния 
конкурс на 

СБУ „Учител 
на годината“ 

- 2025 г. 
ФОТО: ЛИЧЕН 

АРХИВ



УПРАВИТЕЛЕН СЪВЕТ НА АНХИАЛСКО КООПЕРАТИВНО СДРУЖЕНИЕ „АПБ“
ГР. ПОМОРИЕ УЛ. КНЯЗ БОРИС I 78

ВИ КАНИ
НА ÃОДИØНО OT×ЕТНО СÚБРАНИЕ НА 23.05.2025 Ã. ОТ 17 ×АСА Â

РЕСТОРАНТ 'ЕС ЕË БАР ЕНД ÊИТ×ÚН „ÃР. ПОМОРИЕ ,УË. СОËНА 57 А,
ÊОЕТО ÙЕ СЕ ПРОÂЕДЕ ПРИ СËЕДНИß 

ДНЕВЕН РЕД :

1.Отчет на УС за дейността му през 2024 г.
2.Отчет заключение на ÊС по отчета на УС  и отчет за дейността му през 2024 г.
3. Приемане на финансовия отчет на АÊС „АПБ „ - гр. Поморие за 2024 г.

П О К А Н А 
ЗА ÃОДИØНО ОТ×ЕТНО СÚБРАНИЕ 

НА ЗÊПУ”МАНДРА” – с.ÊОНСТАНТИНОÂО

УС на ЗКПУ „МАНДРА” – Свиква ОС – ГОДИШНО ОТЧЕТНО СЪБРАНИЕ на членовете на ЗКПУ”Мандра” –с.Константиново което 
ще се проведе на 01.06.2025г. от 09,00ч. в салона на ×италището на с.Êонстантиново, при следния дневен ред:

1. Приемане и освобождаване на член-кооператори;
2. Отчет на Управителния съвет за дейността на ЗÊПУ ”Мандра” през 2024г.
3. Отчет на Êонтролния съвет за 2024г.
4. Приемане на ÃÔО на кооперацията за 2024г.
5. Други, във връзка с решенията по т.1, 2, 3 и 4 от дневния ред. 
При липса на кворум, събранието ще се отложи с един час и ще се проведе на същото място, при същия дневен ред, независимо от 

броя на присъстващите.
ОТ УПРАВИТЕЛНИЯ СЪВЕТ
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Когато мракът не угаси мечтите…
Воля за успех.Година извън игра не спря юноша на „Черноморец“ да се завърне на терена 
и да стане шампион на Италия

Трансфери. Година извън игра не спря юноша на „Черноморец“ 
да се завърне на терена и да стане шампион на Италия

НИКОЛАЙ ПАРАШКЕВОВ

Ако попитате децата, 
трениращи футбол, какво 
искат да постигнат в своята 
кариера, много от тях със 
сигурност ще ви отговорят, 
че целта им е да печелят, да 
завършват на първо място 
и да вдигат трофеи. Именно 
това постигна едно 19-го-
дишно момче от Крайморие. 
Юношата на „Черноморец“ 
Стелиян Стоянов е част от 
школата на италианския 
„Фрозиноне“ от близо две 
години, а съвсем наскоро той 
и съотборниците му се качи-
ха на върха в Примавера 2 
(юноши до 19 г.) в Италия. 

„Чувството е неописуемо 
– щастлив и горд съм от това, 
което показах. А най-краси-
вото е, че макар да не съм от 
Италия, успях да стана шам-
пион в италианското първен-
ство“, заяви младият халф в 
първото си интервю, което 
се съгласи да даде пред „Черно-
морски фар“.

Стелиян разказа, че въпре-
ки факта, че говорим за фут-
бол на все още юношеско ниво 
в клуба от Централна Италия 
всичко е изключително про-
фесионално – от персонала, 
през треньорите до дирек-
торите, които отговарят 
за развитието на младите 
таланти на „канарчетата“.

„Тренировките бяха ин-

тензивни, в повечето случаи 
по две на ден. Следяхме кало-
рии, правехме индивидуални 
видеа на грешките ни, так-
тически анализи, движения 
без топка и много други. 
Конкуренцията в отбора е 
сериозна – постоянно идват 
момчета на проби и за всяка 
позиция има по трима-чети-
рима футболисти, които се 
борят за място на терена. 
От другите тимове също 
имаше много качествени 
играчи. Не сме подценили 
нито един от останалите 15 
тима в класирането“, под-
черта Стоянов.

За младока това е първи 
трофей, след като титлата 
с малките „акули“ в Елитната 
група до 17 години му се из-
плъзва. Той използва възмож-
ността да благодари на бившия 
си треньор Георги Терзиев, на 
когото по думите му дължи 
огромна част от успеха си.

Играчът, който догодина 
ще празнува втория си юбилей, 
призна, че в началото му е 
било трудно, защото е бил 
сам, намиращ се в друга дър-
жава. Рядко е имал възможност 
да пътува до България, а 
всичко в ежедневието му се 
е въртяло около трениров-
ките. Все пак приема, че 
това е пътят, който тряб-
ва да извърви един млад 
футболист, за да се развие 
до високо ниво.

„Разликата между футбо-
ла в България и Италия е 
огромна, особено що се отна-
ся до тренировъчния процес. 
Тренировките ни продължа-
ват от два часа и половина 
до четири часа. Имаме силови 
занимания във фитнеса, два-
ма главни треньори, треньор 
на вратарите, кондиционен 
треньор за загрявката и друг, 
който работи само с конту-
зените. Има и треньор, който 
отговаря за заснемането на 
тренировъчния процес и 
мачовете. След това правим 
подробен разбор. Всеки от нас 
носи GPS устройство. Тре-
ньорите следят нивото ни 
на бягане, скорост и издръж-
ливост. Това са неща, които 
не съм виждал в България“, 
разказа Стелиян за реалнос-
тта в италианския футбол, 
коренно различаваща се от 
тази у нас, за съжаление.

Офанзивният халф изтък-
на, че най-важното, което е 
научил след трансфера си на 
Ботуша е, че трябва да се 
раздава до последно в трени-
ровките, а думата „подценя-
ване“ въобще не трябва да 
минава през главата му, за да 
бъде на терена, най-важното 
според него за един футболист.

Пътят му в Италия не 
минава и без перипетии. През 
миналия сезон получава из-
ключително тежка контузия, 
която го вади от игра за 
близо година. Записва едва 
четири мача, но въпреки 
трудния период не пада духом, 

не се пречупва и съумява от-
ново да спечели доверието на 
треньорите си. През тази 
година е титуляр във всички 
двубои, в които е участвал, 
с изключение на един, в който 
се завръща в игра след лека 
контузия. В момента Стоя-
нов също има травма, но е 
към края на рехабилитация-
та си и очаква съвсем скоро 
да е готов на 100% за игра.

„Голямата ми цел е да се 
възстановя напълно, отново 
да започна да тренирам и да 
удължа професионалния си 
договор. Следващата стъпка 
е мъжкият отбор. Всичко 
останало идва с труд, посто-
янство и отдаденост“, сигу-
рен е младокът.

Разказва, че вече е бил част 
от мъжкия отбор на „Фрози-
ноне“.

„Преди контузията бях 
извикан при мъжете, когато 
отборът беше в Серия А. 
Тогава и там видях колко е 
високо нивото. Тази година 
също бях повикан за подго-
товка с мъжете, които вече 
са в Серия B, но за съжаление 
все още бях контузен и не 
успях да се включа. По време 
на сезона ме качваха за по 
една-две седмици, правих 
добри тренировки с тях и се 
надявам от следващия сезон 
да започна пълноценно с 
мъжкия отбор и да остана 
там“, пожела си израсналият 
в Крайморие футболист.

Историята на Стелиян е 
тук да ни покаже, че когато 

се бориш за мечтите си все-
ки ден, имаш големия шанс да 
ги постигнеш, стига да си 
постоянен, да се трудиш и 
да не позволяваш на трудно-
стите да те пречупят. Го-
дина извън терените са мъ-
чение за всеки един играч, 
който обича и практикува 
играта футбол. Но ето че 
дори след този мрачен пери-
од той отново е на терена, 
за да прави това, което оби-

ча. Дръзнал да напусне Бъл-
гария, семейството и прия-
телите си, сам, без да знае 
език и трайно контузен, той 
не спря, за да гони своята 
мечта да бъде професионален 
футболист. Първата титла 
е в ръцете му, първият му 
златен медал е на гърдите 
му, а бъдещето е пред него. А 
над самия Стелиян е само 
небето! Въпреки трудностите, Стелиян стигна до върха на италиан-

ската “Примавера 2„                                                                ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Усмивките не слизат от лицата на Стоянов и неговите съот-
борници                                                                                            ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Юношите на клуба излязоха на терена на полувремето в мача на мъжкия отбор на „Фрозиноне“ срещу „Читадела“ на 4 май и обра-
ха овациите на феновете по трибуните                                                                                                                                                                          ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ



На основание Заповед № 627/01.07.2011г. на Изпълнителна агенция по горите град София и чл.6 от Наредба №7/14.11.1997 г. за продажба 
на движими вещи–частна държавна собственост, Регионална дирекция по горите Бургас 

ОБЯВЯВА:
ТЪРГ с тайно наддаване за продажба на следните вещи отнети в полза на държавата и задържани с актове за нарушения: 

№ Описание на вещта /марка, 
фабричен номер

Документ, с който вещта е отнета/
задържана

Място на което може да се 
извърши оглед на вещта

Начална тръжна 
цена /лв

1 2 пр.м3 дърва източен горун 
и цер

НП № 407 от25.09.2024г. ДГС Малко Търново – 181:ж 80.00

2 5 пр.м3 дърва източен бук НП № 454 от23.10.2024г. ДГС Ново Паничарево –131:ж 205.00

3 10 пр.м3 дърва източен бук НП № 455 от23.10.2024г.
НП № 456 от 23.10.2024г ДГС Ново Паничарево – 131:з 410.00

4 10 пр.м3 дърва източен горун
НП № 467 от25.10.2024г.
НП № 468 от25.10.2024г. ДГС Малко Търново – 150:ж

415.00

5 Акумулаторен трион PARKSIDE  
№067666 НП № 557 от 11.02.25 г. РДГ 

100.00

6 2 пр.м3 дърва дъб и цер НП № 1 от 17.01.2025 г.
НП № 4 от 17.01.2025 г. РУ Сунгурларе

60.00

7 2 бр. каруци НП № 1 от 17.01.2025 г.,
НП № 4 от 17.01.2025 г. РУ Сунгурларе

130.00

8 3.49 пл.м3 дърва благун и цер НП № 5 от 09.01.2025 г.
НП № 7 от 11.02.2025 г. ДГС Айтос – 123:ц 310.00

9 1.2 пл.м3 дърва благун НП № 6 от 09.01.2025 г. ДГС Айтос – 123:х 100.00

10 12 пл.м3 дърва черен бор, цер 
и мъждрян НП № 8 от 09.01.2025 г. ДГС Карнобат – 406:х, 970.00

11 7.91 пл.м3 дърва черен бор, 
цер и космат дъб

НП №9 от 09.01.2025 г.
НП № 24 от 15.01.2025 г. ДГС Карнобат – 406:ц 635.00

12 7.99 пл.м3 дърва черен бор

НП № 31 от 24.01.2025г. 
НП № 32 от 24.01.2025 г.
НП № 33 от 24.01.2025 г.
НП № 34 от 24.01.2025 г.

ДГС Айтос, - 402:д, 

520.00

13 7.51 пл.м3 дърва черен бор, 
цел и благун НП № 35 от 20.01.2025 г. ДГС Айтос – 23:в, 600.00

14 2 пр.м3 дърва благун и източен 
горун

НП № 51 от 24.01.2025 г.
НП № 52 от 24.01.2025 г.
НП № 56 от 28.01.2025 г.
НП № 57 от 28.01.2025 г.

ДЛС Граматиково-153:аг,ж

85.00

15 Моторен трион Райдър RD-
GGS13 №075104 НП № 59 от 05.02.2025 г. ДГС Айтос 75.00

16 2 пр.м3 дърва цер НП № 70 от 29.01.2025 г. ДГС Карнобат 95.00

17 Моторен трион Щил MS 460 НП № 89 от 10.02.2025 г. РДГ 55.00

18 3 пр.м3 дърва цер НП № 135 от17.02.2025г. ДЛС Несебър 140.00

19 2 пр.м3 дърва габър и цер НП № 141 от 19.02.2025г ДГС ново Паничарево 412:г 75.00

20 0.7 пр.м3 дърва дъб НП № 142 от25.02.2025г. ДГС Царево 30.00

21 каруца НП № 142 от 25.02.2025г ДГС Царево 65.00

22 1 пр.м3 дърва цер НП № 170 от 06.03.2025г ДГС Бургас 45.00

23 1 пр.м3 дърва акация НП № 177 от17.03.2025г.
НП № 178 от 17.03.2025г ДГС Средец 

35.00

24 2 бр. каруци НП № 177 от17.03.2025г.
НП № 178 от 17.03.2025г ДГС Средец 

130.00

25 Кон – мъжки, черен НП № 177 от17.03.2025г. ДГС Айтос - разсадник 1 100.00

26 Кон – мъжки, черен НП № 178 от17.03.2025г. ДГС Айтос - разсадник 1 100.00

27 2 пр.м3 дърва полски ясен и 
върба

НП № 182 от17.03.2025г.
НП №183 от 17.03.2025г. ДГС  Средец - разсадник

75.00

28 2 бр. каруци НП № 182 от17.03.2025г.
НП №183 от 17.03.2025г. ДГС Средец - разсадник

130.00
Начин на продажба: търг с тайно наддаване по реда на глава втора на Наредба № 7/14.11.1997 г.

Началната тръжна цена, под която участниците не могат да слизат в офертите си е определена въз основа на Протокол №1 /13.05.2025 г. на 
комисия за определяне на първоночална тръжна цена на основание Заповед № РД 16-110 от 09.05.2025 г.

 Тръжната документация може да бъде закупена всеки работен ден до 15.00 ч. на 27.05.2025 г. включително, а за повторен търг до 03.06.2025 
година, срещу сумата от 10.00 лв. от касата на РДГ Бургас, гр. Бургас, ул. „Иван Шишман” № 8, етаж 4, стая 10.

Депозита за участие в търга в размер на 10 % от началната тръжна цена на вещите за които се кандидатства, вносим по банков път, по сметка 
на Регионална дирекция по горите, гр. Бургас,– IBAN: - BG16 UNCR 7630 3300 0002 86, BIС UNCR, банка „Уникредит Булбанк” АД, клон Бургас до 
15,00 ч. на 27.05.2025 г. включително. При повторен търг депозита е вносим при същите условия до 15,00 часа на 03.06.2025 година.

Търгът да се проведе на 28.05.2025 г. от 10,00 ч. в административната сграда на Регионална дирекция по горите, гр. Бургас, находяща се в гр. 
Бургас, ул. „Иван Шишман” № 8, етаж 4, стая 1.  Повторен търг за непродадените вещи на търга ще се проведе на 04.06.2025 г. от 10,00 часа, като 
първоначалната им цена след предложение на председателя на комисията бъде намалена с 20 на сто, съгласно чл. 15 от Наредба № 7/14.11.1997 
г. за продажба на движими вещи – частна държавна собственост.

Заявления за участие и офертите за участие в търга се подават всеки работен ден от 09,00 ч. до 16,00 ч., но не по-късно от 15,00 ч. на 27.05.2025 
г., включително в касата на Регионална дирекция по горите, гр. Бургас, находяща се в гр. Бургас, ул. „Иван Шишман” № 8, етаж 4. При повторен търг 
заявления и оферти се приемат при същите условия до 15,00 часа на 03.06.2025 г. Същите следва да са надлежно запечатани в плик.

При подаване на офертите участниците в търга да представят заявление за участие, документ за внесен депозит, документ за самоличност или 
удостоверение за съдебна регистрация за юридическо лице. Председателят на комисията или определен от него член на тръжната комисия да 
проверява дали са спазени условията за участие в търга и да поставя върху плика с офертата тръжния номер на кандидата и номера на позицията 
на вещта по т.1 от настоящата обява. Приетата оферта  се пуска в урна, запечатана от председателя на тръжната комисия в присъствието на кандита.

Оглед на вещите може да се прави всеки работен ден от 09,00 ч. до 16,00 ч., но не по-късно от 16,00 часа на 27.05.2025 г.,  включително по 
местонахождението им описано в т. 1 на настоящата заповед. При повторен търг оглед се извършва при същите условия до 16,00 часа на 03.06.2025 
година.

До участие в търга могат да бъдат допускани физически лица, еднолични търговци и юридически лица.
С протокол на комисията се обявяват  за спечелили търга кандидатите, предложили най-висока цена. Определените за купувачи следва да платят 

предложената от тях цена в срок от три работни дни от датата на обявяването на резултатите. Плащането се извършва по по касов път, банков път 
и постерминал– IBAN: - BG51 UNCR 7630 3100 1145 69, BIС UNCRBGSF, банка „Уникредит Булбанк” АД, клон Бургас. При неплащане на цената в срок 
от три работни от датата на обявяване на резултатите депозита на определения за купувач остава в полза на РДГ Бургас и за купувач се обявява 
класирания на второ място, който също трябва да плати предложената от него цена в срок от три работни дни от обявяването на резултатите. Ако 
той не плати в този срок депозита му за участие остава в полза на РДГ Бургас.

Купувачите следва да вдигнат закупената вещ в срок от пет дни от плащането на цената,като за всеки ден закъснение се дължи магазинаж в 
размер на 0.2 %  от стойността на закупените вещи, предмет на търга.
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Бургас близо до нов градски стадион
НА КРАЧКА. Общинският съвет ще гласува да се поиска терен от държавата

НИКОЛАЙ ПАРАШКЕВОВ

На следващата сесия на Общинския 
съвет ще се направи последната 
стъпка за това държавата да пре-
достави терена за строеж на нов 
градски стадион в „Меден рудник“.

Кметът Димитър Николов 
вече е внесъл докладна записка, чрез 
която местният парламент да 
гласува областният управител да 
поиска терена.

Част от него вече е собственост 
на Общината, но другата е държавна.

„След това ще преминем към 
реални действия – технически про-
екти, идейни проекти. Освен фут-
болен стадион, предвиждаме да на-
правим тренировъчни терени и 
писта за лека атлетика, защото в 
момента нашите атлети няма къде 
да тренират“, заяви за „Черноморски 
фар“ Манол Тодоров, зам.-кмет по 
туризъм и спорт.

Предвижда се новото съоръжение 

да е с капацитет до 10 000 места.
„От няколко месеца реално рабо-

тим по проектирането. Вървим 
смело в тази посока и този стадион 
със сигурност ще стане факт в след-
ващите години. Идеята за този 
стадион е от няколко години. Имаме 
остра нужда от такова съоръжение, 
защото по една или друга причина в 
момента има проблем със стадиони-
те, защото не са общинска собстве-
ност“, подчерта Тодоров.Проект на новия 

стадион

До седмица става ясно „Черноморец“ ще 
играе ли на бургаска футболна светиня

До месец сертифицират 
пистата за лека атлетика 
в „Арена Бургас“ГЕОРГИ РУСИНОВ

До седмица ще стане ясно 
дали класиралият се във 
Втора лига „Черноморец“ ще 
играе на бургаска футболна 
светиня. Това заяви за „Чер-
номорски фар“ заместник-
кметът по спорт Манол 
Тодоров. Става въпрос, 
разбира се, за стадион „Лазур“. 
„Акулите“ досега играха 
мачовете си на стадион „Иван 
Притъргов“ в Долно Езерово, 
който обаче не отговаря на 
изискванията на Втора лига.

„Естествено, „Лазур“ е 
първият ни вариант. Общи-
на Бургас не гледаме на вари-
анти на друг град около 
Бургас, защото отново отбор, 
завърнал се в професионалния 
футбол, да ходи някъде извън 
града, не е опция. Лично за 
мен такъв вариант е обиден, 
независимо дали харесваш 
футбола, или не. Надявам се 
да стигнем до някакво раз-

бирателство. За „Лазур“ съм 
умерен оптимист, че може 
да се случат нещата“, комен-
тира Тодоров.

Той посочи, че и ако „Неф-
тохимик“ влезе в Трета лига, 
ще имат нужда да играят на 
„Лазур“. 

„В Общината от 4-5 дни 
коментираме темата и сме 
подели инициативата за 
разговори каква да бъде фор-
мата на наемане. Все още 
нямаме нищо конкретно, но 
са положителни нещата. 
Разбира се, че Общината ще 
помогне в случая със запла-
щането на наема на стадиона. 
Няма никакъв вариант да 
оставим единствения ни 
професионален отбор, а и 
„Нефтохимик“, ако влезе в 
Трета лига“, изтъкна за-
местник-кметът.

За вариант стадион „Иван 
Притъргов“ да получи лиценз 
пък просто няма време.

„Опитахме, но стадионът 
не е готов за професионален 

футбол, защото има доста 
неща, които да се случат, за 
да получи лиценз, а времето 
ни притиска“, обясни още 
Тодоров.

В Комисията по устрой-
ство на територията бе 
повдигнат въпросът със 
стадионите. Георги Манев 
предложи да се работи по 
вариант отчуждаване със 
замяна, тъй като по думите 
му толкова години съдебни 
битки явно не решават 
проблема със собственост-

та. 
„Трябва да влезем с бутон-

ките напред вече, за да оси-
гурим на футбола и общест-
веността стадион. Ако някой 
си мисли, че нещо друго може 
да се построи на тяхно мяс-
то, е в грешка. Жилищни 
сгради там не може да има“, 
каза той.

Заместник-кметът Ста-
нимир Апостолов добави, че 
се надява проблемът да се 
реши с диалог по примера на 
казуса с Дупката. 

„Бургас ще 
има своя нов 

стадион“, си-
гурен е Манол 

Тодоров

Бургас има амбицията да при-
еме голямо състезание по лека 
атлетика в зала, което да се 
проведе в „Арена Бургас“, това 
разкри още пред „Черноморски 
фар“ зам.-кметът по спорт и 
туризъм на Бургас.

„До месец чакаме фирмата, 
която трябва да лицензира пис-
тата. От там имаха леки забе-
лежки относно виражите. На-
п р а в и х а  с е  д о п ъ л н и т е л н и 
цикления на пода, а сега вече 
всичко е наред, за да можем да 
сертифицираме пистата. Ведна-
га след това Бургас ще кандидат-
ства за много голямо първенство 
по лека атлетика в зала. Нещо, 
на което до момента България 
не е била домакин“, заяви той 
пред „Черноморски фар“.

Той коментира и наскоро 
отпуснатите от държавата 
допълнителни 4.4 млн. лв. за 
довършителни дейности по 

„Арена Бургас“.
„Строежът на залата е раз-

пределен на етапи. Доста греш-
но и малко манипулативно е да 
казваме, че се наливат още и още 
пари за залата. Последен етап би 
бил този, в който да се изградят 
ресторантите, СПА зоната, 
фитнеса и т.н. Това обаче зависи 
от разчетите на държавата и 
„Академика 2011“, които трябва 
да решат кога могат да си позво-
лят да довършат тези неща. 
Залата и в момента е готова за 
използване, а ние го правим със 
събития на световно ниво. Ако 
залата не е подходяща, волейбол-
ната Лига на нациите никога 
няма да се проведе тук, както и 
другите големи събития“, изтък-
на Тодоров.

Припомняме, че в края на та-
зи седмица в залата се провежда 
Европейската купа по художест-
вена гимнастика.



Юристът Тодор от Созопол 
ще се бори за голямата 
награда в „Живот на кантар“
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Рекорден брой записани 
за Карнавала на 
биоразнообразието в Бургас
Празник. Шествието ще започне от пл. „Атанас Сиреков“, а 
крайната точка е Морската градина 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

В 13-ото издание на Карнава-
ла на биоразнообразието са за-
писани 251 деца от 21 детски 
градини в Бургас. Карнавалът ще 
даде старт на Зеления уикенд, 
който Община Бургас организи-
ра за гостите и гражданите на 
града. Стартът на празничното 
шествие, което се организира 
от Българска фондация „Биораз-
нообразие“, съвместно с Община 
Бургас и РИОСВ Бургас, ще бъде 
даден на 16 май (петък) в 17.00 
часа от пл. „Атанас Сиреков“, ще 
мине по ул. „Богориди“ и ще 
стигне до Морската градина, 
което ще даде възможност 
гражданите да видят атрактив-
ните костюми на децата и да се 
запознаят с растенията и жи-
вотните, които те представят. 
Шествието ще се води от музи-
канти от НУМСИ „Панчо Вла-
дигеров“, които ще осигурят 
по-голяма празничност на съби-

тието. На Лятна сцена „Охлюва“ 
децата ще представят като кой 
вид са костюмирани, а специално 
жури ще отличи най-ефектните 
костюми. В случай на дъжд – 
пъстрите участници ще дефи-
лират в Културен център 
„Морско казино“.

В съботния ден, на 17 май 
зелените събития на БФБ ще 
продължат с акция за опазване 
на Бургаската дюна, заедно с 
доброволци от „Уникредит 
Бургас“. Ще се почисти районът 
на дюната и ще се сложат ниски 
ограждения, така че да се урегу-
лира движението на хората, 
които преминават по дюната и 
да се гарантира опазването ѝ. 
Ще бъдат поставени и инфор-
мационни табели на двата ос-
новни входа на дюната.

Карнавалът и акцията са част 
от инициативата „Бургас на три 
езера“, която има за цел да на-
сърчи по-голямата свързаност 
между трите езера и местната 

общност. Инициативата за 
екотуризъм и морска осведоме-
ност е част от европейския 
проект EmpowerUs, изпълняван 
в шест крайбрежни региона в 
Европа. Ръководи се от Българска 
фондация „Биоразнообразие“ и 
Ludwig-Maximilans Университет 

в Мюнхен, които се стремят да 
отговорят на предизвикател-
ствата, пред които са изправе-
ни езерата и града, както и да се 
повиши осведомеността на 
крайбрежните общности и 
включването им в различни съ-
бития, обучения, акции.

Екосистема и пазителите ѝ – деца от ОУ „Васил Априлов“
ФОТО: АРХИВ, ЧФ

Златка Димитрова 
е новият звезден 
шампион в Hell’s Kitchen

Ученици и учители от Гимназията по туризъм в 
Слънчев бряг издигаха кули от спагети в Италия

Новият звезден шампи-
он в Hell’s Kitchen вече е ясен. 
Бургазлийката Златка 
Димитрова победи актьора 
Даниел Пеев-Дънди в оспор-
вана битка. Двамата тряб-
ваше да приготвят двус-
тепенно авторско меню, с 
което да впечатлят шеф 
Виктор Ангелов, су-шефо-
вете Светла и Никола, 
както и двамата големи 
финалисти Ивайло и Мартин. 

Ястията на Златка де-
монстрираха множество 
техники и внимание към 
детайла. За основно тя 
приготви риба, защото не 
искаше да избяга от мор-
ските си корени, а за десерт 
– торта „Гараш“. 

Журито бе категорично, 
че тя трябва да бъде тре-
тият звезден шампион в 
историята на надпревара-
та.

Златка Димитрова                                                              ФОТО: СТОПКАДЪР

„ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“

Четирима участници 
стигнаха до големия финал 
на „Живот на кантар“. 
Сервитьорката Анна, бан-
ковата служителка Вио-
лета, сумистът Мартин 
и юристът Тодор от Со-
зопол ще се борят за побе-
дата и наградата от 50 000 
лева на 17 май.

Всички напуснали риали-
ти герои ще атакуват 
поощрителния приз от 
15 000 лева, включително 
последните попълнения 
сред отпадналите – фото-
графката Виолета от 
Бургас и управителката 
на хранителна верига Ма-

рияна. 
Броени дни преди избора 

на победител финалисти-
те разказаха как са изтри-
ли страховете си и са по-
вярвали в себе си. „Преди 
да вляза в „Живот на 
кантар“ бях уплашен, на 
моменти даже отчаян. 
Истинската промяна при 
мен дойде, когато се дове-
рих на професионалистите. 
Това е урок, който ми до-
несе здраве и ще ми помог-
не за всичко в живота“, 
каза Тодор, който единствен 
от червения отбор стигна 
до финала с треньорката 
Радослава Тодорова-Рори. 
От 130 килограма в нача-
лото на предаването той 
се стопи до 91 кг.

Финалистите от предаването „Живот на кантар“
ФОТО: БТВ

Тодор Цве-
танов от 

Созопол
ФОТО: БТВ

„ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“

Ученици и учители от Про-
фесионалната гимназия по 
туризъм „Иван Вазов“ – Слън-
чев бряг учиха кулинарни 
тайни и тънкости за пригот-
вянето на класически специа-
литети от страната на Бо-
туша лично от италиански 
майстори. Практичните 
умения те придобиха чрез 
участие в проекта на тема 
„Ресторантьорство и екосре-
да“ по програма „Еразъм+“ в 
Северна Италия.

Две посещения бяха реали-
зирани в осъществяване на 
дейности по проекта. Първа-
та група бе от 12 учители от 
ПГТ „Иван Вазов“ – Слънчев 
бряг, които обмениха добри 
практики, гостувайки в две 

гимназии по туризъм – в Стре-
за и в Арона, където се работи 
по иновативни учебни плано-
ве и STEM проекти. Учители-
те проявиха своите кулинар-
ни умения в подготовката и 
сервирането на Аперитиво – 
ритуал, който от векове е 
част от културата на Италия. 
Нашите представители се 
забавляваха с издигане на кули 
от спагети за време и устой-
чивост и участваха в куиз с 
въпроси за Италия.

Втората група от гимна-
зията, която посети Северна 
Италия, се състоеше от 13 
ученици и двама учители. По 
време на своя престой учени-
ците с голям интерес усвоя-
ваха от италианските май-
стори кулинарните тайни в 
приготвянето на паста „Бо-

лонезе“. Запознаха се и с тън-
костите на автентичното 
италианско тесто, техники-
те на разточване, гарниране 
и изпичане на перфектната 
пица. Нашите ученици пригот-

вяха ризото – едно от ембле-
матичните ястия на Северна 
Италия, както и различни 
видове брускети, апетитни 
наденички, свежа салата и още 
много други вкусотии.

Общуването на младите 
хора с италианската кухня, с 
майсторите готвачи и с раз-
витата екокултура, свързана 
с разделното събиране, разде-
ляне и изхвърляне на отпадъ-
ци обогати практическите им 
умения и повишаваше тяхната 
мотивация за развитие в ку-
линарната сфера.

Ползите от обмена на добри 
практики в ресторантьор-
ството и положителното 
въздействие от екологичния 
начин на живот и хранене са 
споделени с родители, съуче-
ници и други учители чрез 
създаване на тематична фейс-
бук страница.

Учениците 
усвояваха 

кулинарни-
те тайни в 

приготвяне-
то на паста 

„Болонезе“
ФОТО: ОБЩИНА 

НЕСЕБЪР

Несебърските ученици приготвяха и ризото, както и брускети, 
наденички и салата                                                           ФОТО: ОБЩИНА НЕСЕБЪР
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